
cumhuriyetimizin 100. yılı kutlu olsun

ADANA SANAYİ ODASI DERGİSİ2023  SAYI: 24

ADASO’YA 9 MESLEKTE MYK 
BELGELENDİRME YETKİSİ

VALİ KÖŞGER, ADASO  
YÖNETİMİYLE İSTİŞAREDE TÜRKİYE’NİN OTOMOBİLİ 

ADASO’YA TESLİM EDİLDİ
Türkiye’nin Otomobili Girişim Grubu San. 

ve Tic. A.Ş. tarafından üretilen Togg’u, 
ADASO Başkanı Zeki Kıvanç ve Meclis 

Başkanı İsrafil Uçurum teslim aldı.

ADASO, Adana Mesleki Eğitim Merkezi 
Teknik Destek Projesi kapsamında, 
Mesleki Yeterlilik Kurumu (MYK) ile 
yetkilendirme protokolü imzaladı.

Adana Sanayi Odası yöneticileri, 
İzmir’den Adana’ya atanan Vali Yavuz 
Selim Köşger’e “hayırlı olsun” ziyareti 
gerçekleştirdi.

ADAnA’DAn 14 FirmA
listesinDe

İSO Türkiye’nin 500 Büyük Sanayi Kuruluşu-2022 
Araştırması’nda Adana 14 firma ile temsil edildi. 
ADASO Başkanı Kıvanç, son iki yılda 4 Adana 
firmasının daha devler ligine girmeyi başardığını 
vurguladı. Kıvanç, “Adanalı sanayiciler olarak en 
büyük önceliğimiz Türkiye’mizin üretim, ihracat 
ve istihdamına her zamankinden daha fazla katkı 
sağlamaktır.” dedi.
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ADANA SANAYİ ODASI DERGİSİ 
ADASO ÜYELERİNE ÜCRETSİZ 
GÖNDERİLİR. BU DERGİ BASIN 
MESLEK İLKERİNE UYAR.

TOBB'un yeni 
yönetiminden 

Cumhurbaşkanı 
Erdoğan'a ziyaret

Adana'nın ihracatı  
9 ayda 2 milyar  

doları geçti

"ATB kompleksi  
tarımsal ticarette  
dünyaya örnek"

Beta Enerji'den  
elektirikli şarj istasyonu 

yatırımı: Voltgo

Sigorta sektörü ve  
iş dünyası  

ADASO'da buluştu

"ABD Adana 
Konsolosluğu'nda vize 

yeri istiyoruz"

ADASO'dan AK Parti 
İl Başkanı Gülaçtı'ya 

"Hayırlı Olsun" ziyareti

Adana sivil toplum 
kuruluşları, İsrail 
vahşetini kınadı

Adana Lezzet 
Festivali'ne  

rekor katılım

MESLEKİ EĞİTİMDE DEĞİŞİM VE 
DÖNÜŞÜMÜN ADRESİ SANAYİ KAMPÜSÜ
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ADANA, CUMHURİYETE GİDEN YOLDA 
İLHAM KAYNAĞI OLDU8
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   BAŞKANLAR

Türkiye Yüzyılı'nı coşkuyla karşılıyoruz

İSRAFİL UÇURUM
Adana Sanayi Odası Meclis Başkanı

MECLİS BAŞKANINDAN

Değerli Okurumuz;

T ürkiye'nin yerli 
ve milli otomobili 
Togg'u teslim 

almanın gururunu 
yaşıyoruz. Bu önemli aracın 
ADASO'ya teslim edilmesi, 
ülkemiz sanayisini ve 
üretim gücünü bir kez daha 
göstermektedir. Odamıza 
camiamıza hayırlı olmasını 
temenni ediyorum.
Togg'un bu başarısı, 
ülkemizin teknolojik ve 
endüstriyel potansiyelinin 
en iyi örneklerinden birisidir.  
2022 İSO 500 listesi 
açıklandı. Listeye 14 Adana 
firmamız girmeyi başardı. 
Son yıllarda yaşanan 
artış sevindirici, ancak bu 
başarı, Adana için yeterli 
değil. Adana’mızın sahip 
olduğu sanayi kültürü ile bu 
rakamı çok daha yukarıya 
taşıyacağına gönülden 
inanıyorum. 
Adana'mız, iklimi, verimli 
toprakları, coğrafi konumu 
ve sanayisi ile geçmişten 

günümüze tarihin en 
önemli şehirleri arasında 
yer almıştır. Büyük sanayi 
yatırımları için en cazip 
bölge konumunda olan 
Adana'nın, önümüzdeki 
yıllarda Türkiye'mizin 
büyüme hedeflerine en 
yüksek katkıyı sağlayacak 
lider şehirler arasında 
olacağından şüphe 
duymuyorum.
Cumhuriyetimizin 
kuruluşunun 100. yılını 
kutladığımız bu günlerde, 
bizi biz yapan ortak 
değerlerimiz etrafında her 
zamankinden daha güçlü 
bir şekilde kenetlenme 
zamanıdır. Bu dönemi 
Türkiye Yüzyılı olarak 
görüyoruz. Ülkemizin 
daha da ileriye gitmesi ve 
ekonomimizin büyümesi  
için gecemizi gündüzümüze 
katarak çalışmaya devam 
edeceğiz. Cumhuriyetimizin 
yeni yüzyılında Adana'nın 
her alanda bir üretim üssü 
haline gelmesini sağlamak 
en büyük hedefimizdir. Bu 

vizyon, şehrimizin refah 
seviyesini yükseltme ve 
istihdamı artırma yolunda 
büyük bir adımdır. Üretim 
kapasitemizi artırdığımızda, 
ekonomik kalkınma ve 
ihracat potansiyelinin artışı 
kendiliğinden gelecektir. 
Adana, köklü sanayi 
gruplarının doğduğu bir 
şehirdir ve yakın dönemde 
gerçekleştireceği hedefler ve 
projeler ile ülke ekonomisine 
en fazla katkı sağlayan 
iller arasında yer alacaktır. 
Yapılacak yeni yatırımlarla 
rekorlar kıracak bir geleceğe 
inancımız tamdır. Adana'nın 
ekonomik gücünü artırarak 

sadece şehrimize değil aynı 
zamanda bölge ve ülke 
ekonomisine de büyük katkı 
sağlayacağımıza inanıyoruz.
Bu hedeflere ulaşmak için, 
ADASO olarak Meclisimiz, 
Yönetim Kurulumuz 
ve personellerimiz ile 
Adana’mız için yoğun mesai 
veriyoruz. Ekonomimizin 
gelişimi, kentimizin ve 
ülkemizin nitelikli büyümesi 
ve kalkınması için azimle 
çalışmaya, firmalarımızın 
rekabetçiliklerini artırmaya, 
iş ve yatırım ortamını 
iyileştirmek adına var 
gücümüzle çalışmaya 
devam edeceğiz.
Bize Cumhuriyeti 
armağan eden başta Gazi 
Mustafa Kemal Atatürk 
ve silah arkadaşlarını, bu 
uğurda şehit ve gazi olan 
kahramanlarımızı saygı 
ve rahmetle anıyorum. Bu 
duygu ve düşünceler ile 
Cumhuriyetimizin 100. yılını 
coşku ve umutla karşılıyor, 
daha nice yüzyıllara "kutlu 
olsun" diyorum.

Cumhuriyetimizin  
100. yılını coşku ve 
umutla karşılıyoruz. 
Türkiye Yüzyılı'na 
yakışır yeni projeleri, 
yine hep birlikte 
hayata geçireceğiz. 
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Togg, geleceğe ışık tutan önemli bir projedir

ZEKİ KIvANÇ
Adana Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı 

BAŞKANDAN

Değerli okurumuz; Türkiye'nin 500 Büyük 
Sanayi Kuruluşu-2022 
listesinde Adana'mız 
14 sanayi firmasıyla 
temsil edildi. Son iki 
yılda toplam 4 yeni 
sanayi kuruluşumuzun 
sıralamada yer alması 
bizim için sevindirici 
ama Adana sanayisi 
için yeterli değildir, 
çalışıyoruz.

T ürkiye'nin gururu 
olan yerli ve milli 
otomobilimiz Togg'u 

teslim aldık. Odamıza 
hayırlı olmasını temenni 
ediyorum. Togg, Türkiye'nin 
geleceğine ışık tutan önemli 
bir projedir. ADASO olarak 
bu projenin bir parçası 
olmaktan gurur duyuyoruz. 
TOBB Yönetim Kurulu’ndaki 
görevimden dolayı Togg’un 
doğuşunu baştan sona 
takip etme  fırsatım oldu. 
Bu vizyonu ortaya koymak 
ülkemize kazandırmak çok 
büyük bir iş. Bu vesile ile 
Cumhurbaşkanımıza, TOBB 
Başkanımıza, bakanlarımıza 
ve tüm Togg ailesine 
teşekkür ediyorum.
Geçtiğimiz ay Orta Vadeli 
Program (OVP) açıklandı. 
OVP, 7 öncelikli yapısal 
alan olarak; büyüme ve 
ticaret, beşeri sermaye 
ve istihdam, fiyat istikrarı 
ve finansal istikrar, kamu 
maliyesi, afet yönetimi, yeşil 

ve dijital dönüşüm, iş ve 
yatırım ortamı başlıklarını 
içeriyor. Yeni OVP’nin 
öngörülebilirliği destekleyen 
ve yapısal adımları da 
içeren bir program olduğunu 
düşünüyoruz. 
İSO tarafından Türkiye'nin 
500 Büyük Sanayi Kuruluşu 
listesi açıklandı. 2020 
yılında 10 firma ile 2021’de 
12 firma ile temsil edilen 
Adana'mız bu yıl açıklanan 
İSO 500-2022 listesinde 
14 sanayi firmasıyla temsil 
edildi. İki yılda toplam 4 
yeni sanayi kuruluşumuzun 
sıralamada yer alması bizim 
için sevindirici ama Adana 
sanayisi için yeterli değildir. 
İnşallah önümüzdeki 
dönemde Adana olarak bu 
sayıyı çok daha yukarılara 
çıkaracağız.
Avrupa Birliği, Sınırda 
Karbon Düzenleme 
Mekanizması’nda 1 
Ekim'den itibaren iki yıllık 
geçiş dönemi başladı. 31 
Aralık 2025’e kadar 3 aylık 
periyotlarla raporlama 

yükümlülüğü olacak. Mali 
yükümlülükler 1 Ocak 
2026 itibarıyla devreye 
girecek. İhracatının yüzde 
52’sini Avrupa’ya yapan 
ülkemiz için Avrupa Yeşil 
Mutabakatı ve onun 
getirdiği yükümlülükler, 
kurallar, standartlar ve 
mekanizmalar, ihracatçı 
veya ihracat yapmak isteyen 
tüm şirketler için hayati 
öneme sahip. Bu süreçten 
kaçabilme şansımız yok. Ya 
bu vergileri ödeyip rekabet 
etmeye çalışacağız ya da bu 
kurallara uyacağız.  
Ülkemiz 100 yıl önce, 
"Milletin bağımsızlığını 
yine milletin azim ve kararı 
kurtaracaktır" idaresiyle 
kuruldu. Türk ulusu, istiklale 
olan güçlü inancıyla tarihe 
adını altın harflerle yazdırdı. 
29 Ekim Cumhuriyet 
Bayramında, 100 yıllık 
büyük mirası coşku, umut ve 
minnetle karşılıyoruz. 100. 
yılın, aynı zamanda Türkiye 
Yüzyılı'nın da başlangıcı 
olacağına inancımız tamdır. 
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   HABER

ADANA, CUMHURİYETE  
GİDEN YOLDA  

İLHAM KAYNAĞI OLDU
Anadolu'nun düşman işgalinden kurtarılmasının ardından TBMM'nin 29 Ekim 1923'te 

cumhuriyeti ilan etmesiyle Türk tarihinde yeni bir sayfa açıldı. "Egemenlik kayıtsız, 
şartsız milletindir." sözü devlet yönetiminde en belirgin şekliyle yerini aldı. Adanalıların 
işgal yıllarında gösterdiği destansı direniş ve kahramanlıklarla dolu mücadelesi Kurtuluş 

Savaşı’nın başlatılmasında ve Türkiye Cumhuriyeti Devleti’nin kuruluşunda ilham 
kaynağı oldu. Ulu Önder Mustafa Kemal Atatürk, “Bende bu vekayiin ilk hissi teşebbüsü 
bu memlekette, bu güzel Adana’da doğmuştur.” diyerek Kurtuluş Savaşı’nın kıvılcımını 

yakarken Adanalılardan aldığı güçle karar verdiğini vurgulamıştı.

T ürkiye’nin modern anlamda 
sanayileşmesi cumhuriyetin 
ilanıyla başladı. Cumhuriyetin 

ilk yıllarında “Devletçilik” ilkesi 
doğrultusunda, birçok sanayi 
kuruluşu devlet tarafından kuruldu. 
“Korumacılık” ilkesi doğrultusunda, 
ithalata kısıtlamalar getirilerek yerli 
sanayinin korunması amaçlandı. 
Yabancı sermayenin ülkeye çekilmesi, 
sanayileşmenin hızlandırılması için 
önemli bir araç olarak görüldü. Hayata 

liberalleşmesi ile birlikte, Türkiye'nin 
dış pazarlara açılması, sanayileşmenin 
gelişimine katkı sağladı. 1980'li yıllardan 
itibaren, Türkiye'de sanayileşme, daha 
da çeşitlendi. Bu dönemde, özellikle 
otomotiv, elektronik ve savunma 
sanayiinde önemli gelişmeler yaşandı. 
Türkiye’nin sanayileşmesinde devletin 
sanayileşmeye verdiği önem, iş gücünün 
eğitim düzeyinin artması ve teknolojik 
gelişmeler önemli rol oynayan  
faktörler oldu.  

geçirilen politikalar sonucunda, 
Türkiye Cumhuriyeti sanayileşmede 
önemli ilerlemeler kaydetti. 1930'lu 
yıllarda, Türkiye'de birçok yeni sanayi 
kuruluşu kuruldu. O yıllarda, özellikle 
tekstil, şeker, çimento ve demir-
çelik sanayisinde önemli gelişmeler 
yaşandı. 1950'li yıllardan itibaren, 
Türkiye'de sanayileşmenin hızlanması, 
daha da arttı. Bu dönemde, özel 
sektörün sanayileşmeye daha fazla 
katılımı sağlandı. Ayrıca, dış ticaretin 

Ulu Önder Mustafa 
Kemal Atatürk, 
cumhuriyetin 
ilanından önce iki 
kez, cumhuriyet 
döneminde ise yedi 
kez olmak üzere 
dokuz kez Adana’ya 
geldi. Atatürk,13 
Ocak 1925 tarihli 
ziyaretinde, Adana 
Belediyesi tarafından 
verilen hemşehrilik 
ünvanını kabul 
etmişti.
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CUMHURİYETİN İLK YILLARINDA 
ADANA SANAYİSİ
Cumhuriyet’in ilk yıllarında Adana’da 
oldukça sınırlı ve neredeyse tamamı 
pamuk işleme üzerine yoğunlaşmış 
bir sanayi mevcuttu. Pamuk, un ve 
bez üreten Salih Efendi Fabrikası, 
pamuk ve bez üreten Hacı Yusufzade 
Mehmet Efendi Evladı Fabrikası, 
Fransızlar tarafından ilk işgal edilen 
kuruluşlardan biri olan ve pamuk ile 
un işleyen Subhi Paşa Fabrikası, işgal 
yıllarında Ermeniler tarafından tahrip 
edildiği için kullanılamayacak hale 
gelen Hacı İbrahim Ağa Fabrikası, 
yine tahrip edildiği için işletilemeyen 
Pamukçu Mustafa Ağazadeler Fabrikası, 
pamuk ve bez üreten Balıkçıoğlu 
Fabrikası Adana’nın sanayi tesislerinin 
başlıcalarıydı. 1925 Devlet Salnamesi’ne 
göre Adana'da 260 iş yeri bulunuyordu. 
Büyük sayılabilecek sanayi kuruluşları 
arasında 8 prese ve çırçır fabrikası, 2 
iplik ve bez fabrikası yer almaktaydı. 
Küçük işletmelerin ise 55’i köşker, 44’ü 
fırın, 37’si demirci, 34’ü marangozhane, 
diğerleri de şekerlemeci kazan-tencere 
imalatçısı, bulgur değirmeni ve bıçakçı 
olarak faaliyet göstermekteydi. 
 
ADASO, 57 YILDIR TÜRKİYE 
EKONOMİSİNE GÜÇ VERİYOR
Adana Sanayi Odası (ADASO), Türkiye 
Cumhuriyeti’nin bir asırlık tarihinin 57 
yılında var oldu. ADASO’nun kuruluş 
çalışmaları, Türkiye’nin planlı kalkınma 
sürecine girdiği tarihlerde gündeme 
geldi. 5 Temmuz 1966 tarihinde 150 
kuruşluk damga pulu eklenen ve Adana 
Birinci Noteri tarafından hazırlanan 

Kurulu Başkanlığına, Yalçın Yarman 
Yönetim Kurulu Başkanvekilliğine, 
Kenan Çetinel Muhasip Üye ve 
Hizbullah Ocak ile Ahmet Kavrakoğlu 
yönetim kurulu üyesi olarak göreve 
başladılar. ADASO, 57 yıllık köklü 
mazisinde Hacı Sabancı Organize 
Sanayi Bölgesi, Ceyhan ve Kozan 
Organize Sanayi Bölgeleri, Ceyhan 
Enerji İhtisas Organize Sanayi Bölgesi 
gibi bölgelerin kurulması ve sanayiyi 
geliştirecek kanunların çıkarılması 
gibi birçok önemli kararların altına 
imza attı. 5174 Sayılı Yasa’nın verdiği 
görevinin yanı sıra, ilin ekonomik, sosyal 
ve kültürel faaliyetlerine en büyük 
destek veren kurumlar arasında hep ilk 
sıralarda yer aldı. Adana sanayisinin 
gelişmesi ve rekabet gücünün artırılması 
noktasında üyelerine rehberlik eden, 
sanayide sürdürülebilir yüksek büyüme 
adına insan kaynağını, ihracatı ve 
yüksek katma değerli ürün üretimini 
merkeze alarak strateji ve politikalar 
geliştiren ADASO, 2008 yılında yaptığı 
özel bir çalışmayla 222 sayfalık “Adana 
Sanayi Tarihi” kitabını Türkiye’nin kültür 
hazinesine kazandırdı. Bu eşsiz eser, 
ADASO’nun resmi web sitesi üzerinden 
https://www.adaso.org.tr/content/
Adana%20Sanayi%20Tarihi%20
Kitab%C4%B1.pdf linki tıklanarak iş 
dünyası ile paylaşıldı.

"vekâlet ve selahiyetname" ile Adana 
Sanayi Odası kuruluşunda ilk resmi 
adım atıldı. Adana Ticaret ve Sanayi 
Odası'na kayıtlı 181 sanayici, Sakıp 
Sabancı, Ahmet Kavrakoğlu, Yalçın 
Yarman, Hizbullah Ocak, Mustafa 
Paksoy ve Selahattin Canka’yı vekil 
ve temsilci seçti ve işlemlere başlandı. 
Tarih 5 Aralık 1966’yı gösterdiğinde 
bütün prosedürler yerine getirilmişti. İlk 
Yönetim Kurulu ve ilk Meclis Toplantısı 
da bu tarihte yapıldı. Dönemin Adana 
Valisi Ö. Lütfi Hancıoğlu’nun da 
katıldığı toplantıda ilk Meclis üyeleri; 
Kemal Tuncel, Ahmet Kavrakoğlu, 
Hizbullah Ocak, Sakıp Sabancı, 
Selahattin Canka, Kenan Çetinel, Yalçın 
Yarman, Rüstem Sardaşlar, İhsan 
Fikri Pancaroğlu, Bahri Ay, Teyfik 
Yılmaz Sergici, Kadir İpek ve Bahtiyar 
Olgun hazır bulundular. İlk toplantıda 
Meclis Başkan ve Başkanvekili seçildi. 
Meclis Başkanlığına Selahattin Canka, 
Başkanvekilliğine ise Bahtiyar Olgun 
seçilirken Yönetim Kurulu ise şöyle 
belirlendi: Sakıp Sabancı Yönetim 

ADASO’nun 1966 yılında seçilen ilk Yönetim Kurulu’nda Sakıp Sabancı Başkan, Yalçın Yarman 
Başkanvekili, Kenan Çetinel Muhasip Üye ve Hizbullah Ocak ile Ahmet Kavrakoğlu Yönetim 
Kurulu Üyesi olarak görev yaptı. 

1925 DEvLET SALNAMESİ’NE 
GÖRE ADANA'DA 260 İŞ YERİ 
BULUNUYORDU. BÜYÜK 
SAYILABİLECEK SANAYİ 
KURULUŞLARI ARASINDA 8 
PRESE vE çIRçIR fABRİKASI, 
2 İPLİK vE BEZ fABRİKASI 
YER ALMAKTAYDI.
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TOBB'UN YENİ YÖNETİMİNDEN 
CUMHURBAŞKANI ERDOĞAN’A ZİYARET

T ürkiye Odalar ve 
Borsalar Birliği 
(TOBB) Başkanı 

M. Rifat Hisarcıklıoğlu ve 
yönetim kurulu üyeleri 
Cumhurbaşkanı Recep 
Tayyip Erdoğan’ı ziyaret etti. 
TOBB Yönetim Kurulu’nda 
Adana’yı temsil eden 
Adana Sanayi Odası 
Başkanı Zeki Kıvanç’ın 
da hazır bulunduğu 
ziyarette Cumhurbaşkanı 
Recep Tayyip Erdoğan, 

Orta Vadeli Program'ın 
önümüzdeki dönemin yol 
haritası olduğunu söyledi. 
Erdoğan, Türkiye'nin 
ekonomide önceliklerinin 
değişmediğini, yatırım, 
istihdam, üretim, ihracat 
ve cari fazla yoluyla 
büyümekte kararlı 
olduklarını belirtti. Erdoğan 
“Vatandaşımızın aşını, 
işini, ekmeğini koruması ve 
büyütmesi, bu dönemde de 
önceliklerimizin başındadır. 

dile getirdi. Erdoğan, 
“İnşallah gelecekte de 
iş birliği içinde olmayı 
sürdüreceğiz. Türkiye'nin 
büyümesine, kalkınmasına 
ve refahına yaptığınız eşsiz 
katkılardan dolayı sizleri 
tebrik ediyor, her birinize 
yeni görevinizde başarılar 
diliyorum." dedi.

“ÜLKEMİZ İÇİN 
ÜRETMEYE DEVAM 
EDECEĞİZ”
TOBB Başkanı 
Hisarcıklıoğlu ise 
yönetim kurulu üyeleriyle 
birlikte Cumhurbaşkanı 
Recep Tayyip Erdoğan’ı 
ziyaretlerine ilişkin 
açıklamasında, iş dünyasının 
gündemindeki konuları 
görüştüklerini söyledi. 
TOBB Yönetim Kurulu 
Üyesi İbrahim Burkay da 
“Cumhurbaşkanımızla 
reel sektörümüzün 
gündemindeki konular ve 
ekonomimizin geleceğine 
dair verimli bir toplantı 
gerçekleştirdik. İş dünyası 
olarak Türkiye Yüzyılı'nda 
“Güçlü Ekonomi Güçlü 
Türkiye” idealiyle hep 
birlikte çalışmaya, ülkemiz 
için değer üretmeye devam 
edeceğiz.” diye konuştu. 

Uzun mücadeleler 
sonucu elde ettiğimiz 
kazanımlarımızdan özellikle 
geriye gidişe asla izin 
vermeyeceğiz. Bugüne 
kadar olduğu gibi bundan 
sonra da hedeflerimize 
sizlerle birlikte yürüyeceğiz.” 
diye konuştu.

“TOBB, TÜRK 
EKONOMİSİNİN 
TAMAMINI TEMSİL 
EDİYOR”
TOBB'un üretimin, ticaretin, 
ihracatın, istihdamın 
ve Türk ekonomisinin 
tamamının temsil edildiği 
bir çatı olduğuna işaret eden 
Erdoğan, iş insanlarının 
önerilerinin, eleştirilerinin 
ve ekonomi politikalarına 
verecekleri güçlü desteğin 
ayrı bir önemi olduğuna 
dikkat çekerek, 21 yıllık 
iktidarları döneminde 
daima yakın istişare içinde 
olduklarını, üretimden 
istihdama her alanda bunun 
meyvelerini topladıklarını 

M. Rifat Hisarcıklıoğlu Başkanlığındaki Türkiye Odalar ve Borsalar 
Birliği (TOBB) Yönetim Kurulu, Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan’ı 
ziyaret etti. Erdoğan, TOBB'un üretimin, ticaretin, ihracatın, istihdamın ve 
ekonominin tamamının temsil edildiği bir çatı olduğunu vurguladı. 
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ADANA SANAYİ ODASI'NDA 9 
MESLEKTE MYK BELGELENDİRME 

SÜRECİ BAŞLADI
Adana Sanayi Odası, Adana Mesleki Eğitim Merkezi Teknik Destek Projesi kapsamında, 

Mesleki Yeterlilik Kurumu (MYK) ile yetkilendirme protokolü imzaladı. Bu iş birliği 
çerçevesinde; Makine Bakımcı Seviye 4, NC/CNC Tezgâh İşçisi Seviye 3, Çelik Kaynakçısı 

Seviye 3, Doğalgaz Çelik Boru Kaynakçısı Seviye 3, İplik Bitim İşleri Operatörü Seviye 
3, İplik Eğirme Operatörü Seviye 3, Kompleci Seviye 3, Endüstriyel Taşımacı Seviye 3 ve 

Motosikletli Kurye Seviye 3 mesleklerinde yetkilendirme hizmetleri verilecek. 

A dana Sanayi Odası (ADASO), 
Birleşmiş Milletler Kalkınma 
Programı (UNDP) ve Avrupa 

İmar ve Kalkınma Bankası (EBRD) iş 
birliğiyle hayata geçirilen Adana Mesleki 
Eğitim Merkezi Teknik Destek Projesi 
kapsamında, Mesleki Yeterlilik Kurumu 
(MYK) bünyesinde önemli bir adım attı. 
Projeye dâhil olan ADASO Eğitim ve 

Başkanı Zeki Kıvanç, belge sahibi 
bireylerin yüksek iş disiplinine sahip 
olduklarını, üretim ve hizmet kalitesini 
artırdıklarını belirterek ADASO’nun 
kurduğu belgelendirme merkezi 
faaliyetleri çerçevesinde ülke sanayisine 
katkı sağlayacak olmaktan büyük 
mutluluk duyduklarını ifade etti.
Toplamda 9 meslek grubunda MYK 

Danışmanlık Anonim Şirketi, MYK ile 
yetkilendirme protokolü imzaladı.
İmza töreninde Mesleki Yeterlilik 
Kurumu Başkanı Prof. Dr. Mustafa 
Necmi İlhan, ADASO Yönetim Kurulu 
Başkanı Zeki Kıvanç, UNDP Mukim 
Temsilcisi Louisa Vinton ve EBRD 
Ankara Ofis Başkanı Mehmet Üvez bir 
araya geldi. ADASO Yönetim Kurulu 
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belgelendirme sürecine başladıklarını 
belirten Başkan Kıvanç, “Adana Sanayi 
Odası olarak, Mesleki Yeterlilik Kurumu 
iş birliğiyle önemli bir adım attık. Bu iş 
birliği çerçevesinde; Makine Bakımcı 
Seviye 4, NC/CNC Tezgâh İşçisi Seviye 
3, Çelik Kaynakçısı Seviye 3, Doğalgaz 
Çelik Boru Kaynakçısı Seviye 3, İplik 
Bitim İşleri Operatörü Seviye 3, İplik 
Eğirme Operatörü Seviye 3, Kompleci 
Seviye 3, Endüstriyel Taşımacı Seviye 
3 ve Motosikletli Kurye Seviye 3 
mesleklerinde yetkilendirme protokolü 
imzaladık. Bu yetkilendirmeler, iş 
gücümüzün niteliklerini artırmak ve 
sektörlerimizin kalitesini yükseltmek 
amacıyla atılan önemli adımlardır.” dedi. 
Başkan Kıvanç, bu sayede sektörlerdeki 
profesyonellerin yetkinliklerini ulusal 
standartlara uygun belgelemelerini 
sağlayıp, iş güvenliği ve verimliliği 
alanlarında da önemli ilerlemeler 
kaydedileceğini bildirdi. 
Mesleki Yeterlilik Kurumu Başkanı 
Prof. Dr. Mustafa Necmi İlhan, MYK 
Mesleki Yeterlilik Belgeleri’nin önemine 
vurgu yaparak, Adana Sanayi Odası ile 
gerçekleştirilen iş birliğinin ve odaların 
bu anlamdaki faaliyetlerinin önemine 
dikkat çekti. UNDP Mukim Temsilcisi 
Louisa Vinton ise projenin hedefine 

yaratarak, akredite olduğu mesleklerde 
yurt çapındaki tüm çalışanların ve yurt 
dışında bulunan diğer vatandaşların da 
çalıştıkları mesleklerde belgelendirilme 
faaliyetlerini gerçekleştirmek, kaliteli, 
tarafsız ve hızlı hareket üreterek çözüm 
üreten ülkemizde ilk akla gelen firma 
olmayı amaçlıyor. Adana’nın nitelikli 
ve sertifikalı işveren ve çalışan sayısını 
artırmanın yanında iş arayanlar, 
çalışanlar ve işverenler arasında 
Ulusal Yeterlilik Sistemi konusunda 
farkındalığın artmasına yönelik 
faaliyetler de gerçekleştirilecek.

ADASO'NUN MESLEKİ EĞİTİM 
FAALİYETLERİ
ADASO, önceki yıllarda da 
üyelerinin nitelikli iş gücü ihtiyacının 
karşılanmasına yönelik önemli 
çalışmalar gerçekleştirdi. ADASO, 
Mesleki Yeterlilik Belgesi ile ilgili bugüne 
kadar üyelerinin talepleri doğrultusunda 
başta inşaat sektörüne ait meslekler 
olmak üzere metal saç işleme, makine 
ve kaynakçılık mesleklerine yönelik, 
TOBB bünyesinde kurulmuş olan 
MEYBEM A.Ş.’nin temsilcisi olarak 19 
meslek dalında teorik ve uygulamalı 
sınavlar yaparak, birçok çalışanın 
mesleki yeterlik belgesi almasını sağladı. 
Çukurova Üniversitesi-Adana Sanayi 
Odası Arasındaki İş Birliği Protokolü 
kapsamında yürütülen staj programında 
ise Ç.Ü. Mühendislik-Mimarlık Fakültesi 
Tekstil ve Endüstri Bölümü’ne kayıtlı 
lisans öğrencileri; eğitimlerinin 
son yarıyılında Adana’daki sanayi 
kuruluşlarında mesleki uygulamaları 
yapma imkânı buldu.

ulaşmasından büyük memnuniyet 
duyduğunu belirtirken, Avrupa İmar ve 
Kalkınma Bankası EBRD Ankara Ofis 
Başkanı Mehmet Üvez de gelecekteki 
projelerde de Mesleki Yeterlilik Kurumu 
ile iş birliği içerisinde çalışmayı 
beklediklerini dile getirdi.
 
BELGELENDİRME KURULUŞU 
FAALİYETE GEÇTİ  
ADASO Belgelendirme Hizmetleri 
Kuruluşu, vizyon ve hedefleri 
doğrultusunda, dünya genelindeki 
tüm profesyonellerin birbirleriyle 
iletişim kuracakları bir ortam yaratarak 
daha üretken ve başarılı olmalarını 
sağlamak, hedef kitleye yönelik iletişim 
stratejilerini belirlemek, kişilerin mesleki 
yeterliliklerinin, ulusal yeterliliklere 
göre ölçülmesi, değerlendirilmesi 
ve belgelendirilmesi faaliyetlerini 
yürütecek. Aynı zamanda ADASO 
Belgelendirme Kuruluşu, küresel iş 
gücünün her üyesi için ekonomik fırsat 

Adana Mesleki Eğitim Merkezi Teknik Destek Projesi kapsamında ADASO Eğitim ve Danışmanlık 
Anonim Şirketi ile MYK arasındaki yetkilendirme protokolüne Başkan Zeki Kıvanç ve Prof. Dr. 
Mustafa Necmi İlhan imza attı. 

BAŞKAN KIvANç: 
YETKİLENDİRMELER, 
İŞ GÜCÜMÜZÜN 
NİTELİKLERİNİ ARTIRMAK 
vE SEKTÖRLERİMİZİN 
KALİTESİNİ YÜKSELTMEK 
AMACIYLA ATILAN ÖNEMLİ 
ADIMLARDIR.
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TÜRKİYE’NİN İLK YERLİ OTOMOBİLİ 
TOGG, ADASO'YA TESLİM EDİLDİ

A dana Sanayi Odası 
(ADASO) Başkanı 
Zeki Kıvanç ile 

ADASO Meclis Başkanı 
İsrafil Uçurum, zeytin 
ağaçlarının gölgesindeki 
mavi sulardan ilham alarak 
üretilen Gemlik mavisi 
rengindeki, ülkemizin ilk 
yerli ve milli elektrikli 
otomobili Togg’u teslim aldı.  
Türkiye Odalar ve Borsalar 
Birliği (TOBB) öncülüğünde 
81 ilden 365 oda ve borsa 
başkanının Türkiye’nin 
ilk yerli ve milli elektrikli 
otomobilini almak için kura 
çekimi gerçekleştirdiklerini 
kaydeden TOBB Yönetim 
Kurulu Üyesi ve ADASO 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Zeki Kıvanç, “Togg, 
ülkemizin geleceği için 
çok önemli bir projedir, 
yerli bir elektrikli otomobil 
üretimindeki projenin 
parçası olmaktan büyük 
gurur duyuyoruz.” dedi. 

“ELEKTRİKLİ 
OTOMOBİL 
SEKTÖRÜNDE BÜYÜK 
BİR VİZYONUN ESERİ”
TOBB Yönetim Kurulu’ndaki 
görevi sebebiyle, ilk 
yerli elektrikli otomobil 
Togg’un proje safhasından 
çalışmalara, üretiminden 
dağıtımına kadar takip etme 
ve inceleme fırsatı olduğunu 
anlatan ADASO Başkanı 
Zeki Kıvanç, “Elektrikli 
otomobil sektöründe bu 
büyüklükte bir vizyonu 
ortaya koymak ve ülkemize 
kazandırmak ciddi anlamda 
çok büyük bir iş. Bu vesile 
ile başta Cumhurbaşkanımız 
Sayın Recep Tayyip 
Erdoğan olmak üzere, 
TOBB Başkanımız 
Rifat Hisarcıklıoğlu'na, 
bakanlarımıza ve Togg 
çalışanlarına, tüm 
yatırımcı kuruluşlarımıza 
teşekkürlerimizi iletiyoruz. 
Bize teslim edilen yerli 

ve milli otomobilimizi, 
ülkemizin sanayi ve 
ekonomisine katkı 
sağlayacak şekilde 
kullanmayı hedefliyoruz.” 
diye konuştu. 
 
“MİLLÎ GURURUMUZ 
TOGG, SANAYİMİZİN 
ÜRETİM GÜCÜNÜN 
YANSIMASI”
ADASO Meclis Başkanı 
İsrafil Uçurum ise 
Türkiye'nin yerli ve 
milli otomobili Togg’u 

teslim almanın gururunu 
yaşadıklarını belirterek, 
“Millî gururumuz Togg, 
ülkemiz sanayisinin ve 
üretiminin gücünü bir kez 
daha gözler önüne sermiştir. 
Bu vesile ile elektrikli 
aracımız Togg’un hayırlı 
olmasını temenni ediyorum” 
ifadelerini kullandı.  
Türkiye'nin otomotiv 
sektöründe yerli markasını 
yaratma hedefinin, uzun 
yıllardır süren büyük 
bir çaba sonucunda 
gerçekleştiğini kaydeden 
İsrafil Uçurum, Togg’un 
başarısının, ülkenin 
teknolojik ve endüstriyel 
potansiyelinin en iyi 
örneklerinden biri olduğunu 
dile getirdi. İsrafil Uçurum, 
elektrikli otomobil 
alanındaki bu önemli adımın 
Türk sanayisinin uluslararası 
alandaki rekabet gücünü 
artıracağını ve ülkeyi 
küresel rekabette daha ileri 
taşıyacağını sözlerine ekledi.
ADASO’ya teslim edilen 
Togg, 523 kilometre 
menzilli, şarj kapasitesi 88,5 
kilovatsaat, 28 dakikada 
hızlı şarj edilebiliyor, 218 
beygir gücünde ve enerji 
tüketimi ise 16,9 kilovatsaat. 
Bu arada, Türkiye'nin 
Otomobili Girişimi Grubu 
eylül ayında 2 bin 204 adet 
teslimat gerçekleştirildiğini 
açıkladı.

TOBB Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu'nun da Yönetim Kurulu Başkanı 
olduğu Türkiye’nin Otomobili Girişim Grubu San. ve Tic. A.Ş. tarafından 
üretilen Togg, ADASO’ya temsil edildi. Gemlik mavisi rengindeki Togg 
ile ilk sürüşü ADASO Meclis Başkanı İsrafil Uçurum ve Yönetim Kurulu 
Başkanı Zeki Kıvanç yaptı.
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E nerji sektöründeki uluslararası 
tecrübesi, geniş servis ağı ve 
sundukları uçtan uca enerji 

çözümleri ile en güvenilir markalardan 
biri olan Beta Enerji, 2023 yılının ikinci 
çeyreğinde, elektrikli şarj istasyonu 
girişimi olan Voltgo’yu duyurdu. 
Beta Enerji Yönetim Kurulu Üyesi 
Yusuf Cenk Dağsuyu, “Kişilerin ve 
nesnelerin A noktasından B noktasına 
gidiş süreçlerindeki zamanı verimli 
ve çevreci kılmak için yola çıktık. İki 
nesildir kullanıcılarımızın günlük ve 
iş yaşamındaki enerji süreçlerinde 
çözümler sunduk. Şimdi de ulaşım 
süreçlerinin en kaliteli, en verimli 

ve en çevreci markası olmak için 
hazırlanıyoruz.” diye konuştu.
 
“VOLTGO, SAHİP ÇIKTIĞIMIZ DEĞİL, 
SAHİP OLDUĞUMUZ BİR DEĞER”
Voltgo için yola çıkarken önlerinde iki 
seçenek bulunduğunu; ilk seçeneğin 
yurtdışı menşeli hazır bir ürünün 
aracılığını yapıp, ticari bir girişimde 
bulunmak olduğunu kaydeden 
Yusuf Cenk Dağsuyu, zor olan yolu 
seçerek kendi ürün ve yazılımlarını 
hazırlayıp yeni, yerli, verimli ve daha 
çevreci bir değer ortaya çıkardıklarını 
söyledi. Dağsuyu, “Üretim ve yazılım 
süreçlerinin tamamı kontrolümüzde, 

BETA ENERJİ’DEN 
ELEKTRİKLİ ŞARJ 
İSTASYONU 
YATIRIMI: vOLTGO
Sürdürülebilir bir geleceğe katkıda bulunmak amacıyla 
2053 yılı net sıfır emisyon hedefine odaklandıklarını 
kaydeden Beta Enerji Yönetim Kurulu Üyesi Yusuf Cenk 
Dağsuyu, yurdun dört bir yanına Türk mühendislerinin 
ürettiği ve yazılımlarını hazırladığı elektrikli araçların 
şarj işlemlerini temiz ve yeşil enerjiyle gerçekleştiren 
Voltgo şarj istasyonları kurmayı hedeflediklerini söyledi.

geliştirmeye ve yeniliklere açık kendi 
markamızı oluşturduk. Voltgo, tamamı 
Türk mühendislerin ürettiği bir teknoloji 
ve yazılım markası olarak elektrikli şarj 
istasyonu pazarında yerini aldı.” dedi.
 
“GERİ DÖNÜŞLERLE VOLTGO’YU 
GELİŞTİRİYORUZ”
Bugüne kadar enerjinin güç ve hacimsel 
olarak daha büyük alanlarında yer 
aldıklarını ve genellikle B2B pazarlarda 
ticari faaliyetlerini sürdürdüklerini 
kaydeden Dağsuyu, ancak Voltgo ile 
son kullanıcılarla doğrudan iletişimde 
oldukları bir alana giriş yaptıklarını, 
kullanıcı deneyimi, işlem hızı ve 
verimliliğe çok fazla dikkat ettiklerini, 
kullanıcılardan aldıkları deneyim 
dönüşleri doğrultusunda ürünlerini 
geliştirdiklerini bildirdi. 
 
“GÜCÜMÜZÜ VE VİZYONUMUZU 
BETA’DAN ALDIK” 
Elektrikli şarj istasyonu sektörüne 
giriş yaparken enerji sektöründeki 
tecrübelerinden faydalandıklarını 
aktaran Dağsuyu, şunları kaydetti: 
“Voltgo’nun geleceğini planlarken 
nereden başlamamız ve neleri 
yapmamız gerektiğini ön görebildik, 
yaşanması muhtemel problemlere 
proaktif çözümler geliştirdik. 
Kullanıcıların araçlarını şarj etme 
eylemleri, bu hikâyenin en son 
parçasındaki eylem. Oysa arka tarafta, 
o enerjinin doğru şekilde şarj ünitelerine 
aktarılması süreci var. Bu süreçte, 
“uçtan uca çözümleri” sayesinde Beta 
ve Voltgo’nun güçlerini birleştirdik. 
Kullanıcılarımızın araçlarını şarj ederken 
ihtiyacı olan tüm enerji sistemlerini 
üretiyoruz. Bu durum bizi pazardaki en 
geliştirilebilir ve güvenilir markalardan 
biri haline getiriyor.”
 



2023  /  17

 @adanasanodasi adanasanayiodasi@adanasanodasi Adana Sanayi Odası

acil müdahale edebilecek kadar hazır, 
rutin her kontrole yetişecek kadar da 
yetkin olmanızı bekleyeceğini ifade 
eden Dağsuyu, “Geniş ağımız, tecrübeli 
ekibimiz ve donanımlı altyapımız ile 
elektrikli şarj istasyonu çözümlerindeki 
servis bakım süreçlerine yüzde 100 
hazırız.” dedi.
 
“BÜYÜK ANLAŞMALAR VE İŞ 
BİRLİKLERİ YOLDA”
Dağsuyu, sözlerini şöyle sürdürdü: 
“Kullanıcılarına, yalnızca ücreti 
karşılığında şarj hizmeti sunan bir 
marka olmak, ne bizim vizyonumuza 
yeterli gelecek ne de katma değer 
yaratacak bir düşünce olacak. Bizler A 
noktasından B noktasına gidiş sürecini 
verimli, eğlenceli ve çevreci bir sürece 
dönüştürmek istiyoruz. En çok da 
kullanıcılarımızla birlikte eğlenebilen 
ve birlikte değerler üretebilen bir 
marka olmak istiyoruz. Yakın zamanda 
Beta’nın ve Voltgo’nun vizyonuna 
yakışır iş birlikleri ve yenilikleri sunmak 
ve bu yenilikleri kullanıcılarımızla 
paylaşacağımız için heyecanlıyız.”
 
“ADANA, YENİ MARKASINA  
SAHİP ÇIKTI”
Elektrikli araçların şarj işlemlerini temiz 
ve yeşil enerjiyle gerçekleştiren Voltgo 
Şarj İstasyonu’nun üretim sürecinde 
ve sonrasında harika geri dönüşler 
aldıklarını dile getiren Dağsuyu, “Bir 
çok kuruluş üretim sürecinde yanımızda 
oldu. Üretimden sonra da Adana 
şehrinden talepler gelmeye başladı. 
Biz bu şehrin sokaklarında, yollarında 
büyüdük, büyüdüğümüz o yolların 
enerjisi artık bize emanet.” dedi. Bu 
arada, tamamı Türk mühendislerin 
ürettiği bir teknoloji ve yazılım markası 
olarak elektrikli şarj istasyonu pazarında 
yerini alan Voltgo, Adana Sanayi Odası 
ve Adana Sanayi Kampüsü otoparkında 
da kullanılıyor.

“SATIŞ SÜRECİNİN EN ÖNEMLİ 
AŞAMASI DESTEK VE BAKIM”
Bugüne kadar satışını yaptıkları 
her ürünü takip ettiklerini, her 
müşteriyle iletişim süreçlerini en 
doğru ve en hızlı şekilde yönetmeye 
çalıştıklarını dile getiren Dağsuyu, satış 
sonrası desteklerin ve servis bakım 
çözümlerinin en önemli aşamalardan 
olduğuna vurgu yaptı. Ürün alan 
ve hizmetlerden faydalananların 
çözümlerin sürdürülebilir olmasını 
istediklerini, bu sebeple olası her soruna 

BETA ENERJİ, 
TRANSfORMATÖR 
ELEKTROMEKANİK YAĞLI 
vE KURU ÜZERE GÜç, 
DAĞITIM vE ÖZEL SARGILI 
TRANSfORMATÖRLERİN 
ÜRETİMİNDE fAALİYET 
GÖSTERİYOR. 
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ADANA SİvİL TOPLUM KURULUŞLARI, 
İSRAİL vAHŞETİNİ KINADI

A dana’nın iş dünyası 
dinamikleri ve sivil 
toplum kuruluşları 

İsrail’in Gazze’de sivil 
yerleşim yerlerini hedef 
alan saldırılarını ve binlerce 
masum insanı katletmesini 
ortak bildiri ile kınadı. 
Sabancı Merkez Camii’nde 
cuma namazı sonrasında 
bir araya gelen iş dünyası ve 
sivil toplum kuruluşlarının 
temsilcileri, İsrail’i telin 
etti. 21 kuruluşun ortak 

imzasını taşıyan bildiriyi 
Adana Ticaret Borsası 
(ATB) Başkanı Şahin 
Bilgiç dile getirdi. İsrail’in 
Gazze’deki masum 
insanlara yönelik saldırıları, 
vahşeti ve katliamı şiddetle 
kınadıklarını duyuran 
Bilgiç, “Haksız saldırılardan 
derin endişe ve üzüntü 
duyuyoruz. Bu vahşet ve 
katliamlar, insan haklarına, 
uluslararası hukuka açık bir 
şekilde meydan okumadır. 

Şiddeti artarak devam 
eden saldırılarda Filistinli 
bebekler, çocuklar, kadınlar, 
yaşlılar ve siviller hedef 
alınmış, vahşice katliamlar 
yapılmıştır. Bu durum dünya 
kamuoyu tarafından kesin 
bir şekilde lanetlenmeli ve 
kınanmalıdır." dedi. 
 
“DÜNYA KATLİAMIN 
SON BULMASI İÇİN 
ÇABA GÖSTERMELİ”
Filistin halkının kendi 
topraklarında özgür 
yaşaması için barışçıl bir 
çözümün geliştirilmesini, 
İsrail’in vahşet ve 
katliamlarının bir an önce 
son bulmasını isteyen Bilgiç, 
şunları söyledi: “İnsanlık 
suçu olan bu saldırıları en 
şiddetli biçimde kınıyoruz. 
İsrail’in Gazze halkına karşı, 
uluslararası hukuka ve 
uluslararası insancıl hukuka 
aykırı saldırılarını artarak 
sürdürmesini lanetliyoruz.  

Sivillerin korunması 
uluslararası hukukun temel 
bir ilkesidir ve her türlü 
şiddetten kaçınılmalıdır. 
Tüm dünyaya bu vahşet ve 
katliamların son bulması 
için acilen çaba göstermeleri 
çağrısında bulunuyoruz. 
İnsan haklarına saygı ve 
barışçıl bir çözüm bulunana 
kadar, Adana'nın sivil 
toplum kuruluşları olarak 
bu tür olayları şiddetle 
kınamaya ve sesimizi hiç 
durmadan yükseltmeye 
devam edeceğiz. 
Mazlumların, aklın ve 
barışın sesi ve savunucusu 
olduğumuzu tüm dünyaya 
birlikte göstereceğiz. Bir 
kez daha katil İsrail’in 
Gazze’de sivilleri hedef alan 
saldırılarını, katliamlarını 
şiddetle kınıyor, lanetliyor, 
hayatını kaybedenlere 
Allah’tan rahmet 
yaralananlara acil şifalar 
diliyoruz.”

Adana’nın iş dünyası dinamikleri ve sivil toplum kuruluşları, İsrail’in bebek, çocuk, kadın ve 
yaşlı demeden Filistin’e yaptığı insanlık dışı saldırıları ve katliamları kınadı. Adana Merkez Cami 
avlusunda cuma namazı sonrası ortak basın bildirisi ile Filistin’in yanında olduklarını haykıran 
Adana sivil toplum kuruluşları, İsrail’in vahşetini lanetledi.
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MESLEKİ EĞİTİMDE DEĞİŞİM vE 
DÖNÜŞÜMÜN ADRESİ SANAYİ KAMPÜSÜ

M illi Eğitim 
Bakanlığı, 
Türkiye Odalar 

ve Borsalar Birliği 
(TOBB), TOBB Ekonomi 
ve Teknoloji Üniversitesi 
arasında imzalanan protokol 
kapsamında 6 branşta 
eğitim veren Adana Mesleki 
ve Teknik Anadolu Lisesi’nin 
hamiliğini üstlenen Adana 
Sanayi Odası (ADASO), 120 
yıllık tarihi okulda eğitim 
gören 9. sınıf öğrencilerini 
Sanayi Kampüsü'nde 
farklı sanayi sektörlerinin 
yöneticileri ile bir araya 
getirdi. 

YENİ VE DİNAMİK 
BİR MESLEKİ EĞİTİM 
MODELİNE GEÇİŞ 
İki gün süren etkinlikte 
Emre Makina Yönetim 
Kurulu Başkanı İsa 
Tuzcu, Barış Teknolojik 
Tesisat Sistemleri Kurucu 
Ortaklarından Metin 
Karabacak, KSG Makine 
Genel Müdürü Şule 

Karalı, BNS Kalıp İşletme 
Sahibi Bünyamin Kara, 
BOMAK Makine Kurucusu 
Ümit Özer, Kastamonu 
Entegre Adana Fabrika 
Direktörü Ergin Turan, 
Meka Havacılık Sahibi 
Murat Aslan, Yepar Makine  
Kurucusu Murat Kaya, Esen 
Kardeşler İşletme Müdürü 
Doğan Karakaya ve Adana 
Mesleki ve Teknik Anadolu 
Lisesi Emekli Eski Okul 
Müdürü Şen Şefik Arabacı 
deneyimlerini anlattı. 
ADASO Mesleki Eğitim ve 

etkinliklerle pratik 
deneyim kazanmaları ve 
kariyerlerine yönelik daha 
bilinçli kararlar alabilmesi 
için iş birliklerini çok 
önemsediklerini kaydetti.  
Etkinlik kapsamında, 
sektör temsilcileri, 
öğrencilere sektörlerindeki 
deneyimlerini ve kariyer 
yollarını paylaştı. 
Programda, Sanayi 
Kampüsü’ndeki dojo 
alanında çeşitli etkinlikler 
de düzenlendi. 

7 SEKTÖRDE ATÖLYE 
KURULUYOR
Adana Metal Sanayi 
Sitesi’nde inşa edilen 
Sanayi Kampüsü'nde 
bulunan Adana Mesleki 
Eğitim Merkezi’nde tekstil, 
hazır giyim, plastik, ahşap 
işleri, metal işleri, elektrik-
elektronik tesisat, inşaat 
laboratuvar atölyeleri 
kuruluyor ve 30 alanda 
mesleki eğitim müfredatı 
oluşturuluyor. 

Belgelendirme Direktörü 
Sorumlusu Çiğdem Yüzgeç, 
etkinliklerin öğrencilerin 
meslek seçimine katkıda 
bulunmak ve iş dünyasının 
gerçeklerini görmelerini 
sağlamak açısından 
son derece önemli 
olduğunu söyledi. Yüzgeç, 
öğrencilere iş dünyasının 
kapılarını açmak ve onlara 
sektörleri daha yakından 
tanıtmak için eğitimleri 
tekrarlayacaklarını bildirdi. 
Okul Müdürü Fevzi 
Tanatar ise öğrencilerin 

Adana Sanayi Odası’nca (ADASO) nitelikli iş gücü ihtiyacını karşılamak amacıyla kurulan Sanayi 
Kampüsü, Adana Mesleki ve Teknik Anadolu Lisesi öğrencilerini ağırladı. Sanayi sektörünün önde 
gelen firmalarının temsilcileri, öğrencilere deneyimlerini anlattı.
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ihracatını artırmayı sürdürdüğünü 
kaydetti. Türkiye’nin eylül ayındaki 
ihracatının geçen yılın aynı dönemine 
göre yüzde 0,3 artışla 22 milyar 670 
milyon dolar olarak gerçekleştiğini, 
2023 yılı Ocak-Eylül döneminde ise 
ülke ihracatının 187 milyar 464 milyon 
dolara ulaştığını anımsatan Başkan Zeki 
Kıvanç, deprem felaketlerinin ardından 
yaşanan ihracat kaybının 7 ayda telafi 
edildiğine dikkat çekti. 

243 milyon 610 bin dolar olarak 
gerçekleştiğini bildirdi. 
Başkan Zeki Kıvanç, küresel ekonomide 
belirsizliklerin yaşandığı bir dönemden 
geçildiğini, makro politik risklere 
ve küresel çaptaki belirsizliklere 
rağmen; Türkiye’nin çok yönlü üretim 
kabiliyetleri, güçlü tedarikçi ağı, 
güvenilir altyapısı, iş gücü rekabetçiliği 
ve büyük Avrupa Birliği pazarına 
gümrük birliği erişimi sayesinde 

T ürkiye İhracatçılar Meclisi’nce 
(TİM) açıklanan ihracat 
rakamlarını değerlendiren 

Adana Sanayi Odası (ADASO) Yönetim 
Kurulu Başkanı Zeki Kıvanç, Adana’nın 
ihracatının 2023 yılının 9 ayında 
2 milyar 58 milyon 692 bin dolara 
ulaştığını söyledi. Kıvanç, 2023 yılı 
Eylül döneminde, bir önceki yılın aynı 
dönemine göre yüzde 0,1 dolayında 
azalma yaşandığını ve ihracatın 

Tarımsal ürün çeşitliliğini ve katma değeri yüksek sanayi ürünlerini uluslararası 
pazarlarda değerlendirerek Türkiye ekonomisine güç veren Adana, 2023 yılının 9 ayında 
2 milyar 58 milyon 692 bin dolar ihracat gerçekleştirdi. Dış ticarette özellikle yeni pazar 
araştırmalarının yanı sıra kümelenme mantığı çerçevesinde uluslararası rekabetçiliğin 
geliştirilmesine ve desteklenmesine ağırlık veren Adana, en yüksek değerlere kimya, 
tekstil, hububat ve bakliyat sektörlerinde ulaştı. Adana’nın en fazla ihracat yaptığı 
ülkeler Irak, Almanya ve İspanya oldu.

ADANA'NIN İHRACATI 9 AYDA  
2 MİLYAR DOLARI GEçTİ
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6 Şubat’ta yaşanan Kahramanmaraş 
merkezli depremlerin Türkiye için 
büyük bir felaket olduğunu ve toplumun 
birçok kesimini derinden etkilediğini 
vurgulayan Başkan Kıvanç, bu 
zorlu dönemde Adana'nın ihracat 
performansının olumlu bir ivme 
yakalamasının bölgenin ekonomik 
direncini göstermesi açısından önemli 
bir gelişme olduğunu ifade etti. Başkan 
Zeki Kıvanç, “Özellikle küresel 
ekonomide belirsizliklerin arttığı bir 
dönemde, Adana'nın ihracatının 9 
ayda 2 milyar 58 milyon 692 bin doları 
aşması, bölge ekonomisinin ne kadar 
dinamik ve esnek olduğunu gözler 
önüne seriyor.” dedi. 

ADANA İLLER SIRALAMASINDA 
13. SIRADA YER ALDI
2023 yılının 9 ayında Adana, Türkiye 
İhracatı iller sıralamasında 13. sırada yer 
aldı. Adana’nın aylara göre aldığı paylar 
değişkenlik gösterse de yıl genelinde 
ülke ihracatından aldığı pay yüzde 
1,26 oldu. Ocak-Eylül ayları arasında 
Adana’dan yapılan ihracatta kimyevi 
maddeler ve mamulleri 408 milyon 839 
bin dolar değer ile ilk sırada yer aldı. 
Bu sektörü 378 milyon 355 bin dolar 
değer ile tekstil ve hammaddeleri, 243 
milyon 387 bin dolar değer ile hububat, 
bakliyat, yağlı tohumlar ve mamulleri 
takip etti. 100 milyon dolar ve üstünde 
performans gösteren ve en fazla artış 
yakalayan sektör ise otomotiv endüstrisi 
oldu. Adana, Türkiye’nin 9 ayında 
ihracatına en büyük desteği tekstil ve 
hammaddeler ile yüzde 5,29 oranında 
sağladı. Bu sektörü yüzde 4,41 ile yaş 
meyve ve sebze, yüzde 4,31 ile süs 
bitkileri ve mamulleri sektörü takip etti. 

Söz konusu dönemde Adana’dan en 
fazla ihracat yapılan ülke 204 milyon 287 
bin dolar değer ile Irak oldu. Irak’ı 151 
milyon 616 bin dolar değer ile Almanya 
ve 145 milyon 852 bin dolar değer ile 
İspanya takip etti. 2023 yılının 9 ayında 
ihracat yapılan ilk 20 ülke içinde en 
büyük artış oranı ise yüzde 71,81 ile 

Hollanda pazarında yaşandı. Eylül 
2023 döneminde ise geçen yılın aynı 
dönemine göre ilk 20 ülke içerisinde 
ihracat hacminde en fazla artış sağlanan  
ülkeler ise yüzde 276 ile Fas, yüzde 
128 ile Hollanda ve yüzde 71 ile 
Bulgaristan oldu. 

OCAK-EYLÜL 2023 SEKTÖRLER 
KARŞILAŞTIRMASI (BÖLGESEL)
2023 yılı Ocak-Eylül döneminde, Adana 
ve çevresindeki 9 ilden oluşan bölgenin 
ihracatı incelendiğinde, toplam ihracat 
16 milyar 974 milyon dolar olarak 
gerçekleşti. Bölgenin ihracatında yüzde 
31,33 pay ile bitkisel ürünler ana sektörü 
ilk sırada, yüzde 27,94 pay ile sanayi 
mamulleri ana sektörü ikinci sırada yer 
aldı. Yüzde 22,04 pay ile tarıma dayalı 
işlenmiş ürünler ve yüzde 9,67 pay ile 
kimyevi maddeler ve mamulleri ana 
sektörleri 3.’ncü ve 4.’ncü sırada yer aldı.

ADANA'DA, YILIN 9 
AYINDA EN fAZLA İHRACAT 
GERçEKLEŞTİREN SEKTÖR 
408,8 MİLYON DOLAR DEĞER 
İLE KİMYA OLDU. BUNU, 
TEKSTİL İLE HUBUBAT, 
BAKLİYAT vE YAĞLI 
TOHUMLAR TAKİP ETTİ.

Adana, 2023 yılı Ocak-Eylül döneminde 187 
milyar 464 milyon dolarlık Türkiye ihracatına  
en güçlü desteği veren iller listesinde 
13’üncü sırada yer aldı.  



 

Adana, İstanbul Sanayi Odası’nın (İSO) her yıl geleneksel olarak açıkladığı 
Türkiye’nin 500 Büyük Sanayi Kuruluşu-2022 Araştırması’nda 14 firma ile temsil 

edildi. Adana Sanayi Odası (ADASO) Yönetim Kurulu Başkanı Zeki Kıvanç, son iki 
yılda 4 Adana firmasının daha İSO 500 listesine girmeyi başardığını vurguladı. İSO 
500’de Adana’dan 5 firmanın üst sıralara yükseldiğini, 8 firmanın gerilediğini ve 2 

firmanın listeye yeni dâhil olduğunu kaydeden Başkan Kıvanç, “Adanalı sanayiciler 
olarak en büyük önceliğimiz Türkiye’mizin üretim, ihracat ve istihdamına her 

zamankinden daha fazla katkı sağlamaktır.” dedi.

  KAPAK KONUSU

ADANA'DAN 14 fİRMA  
İSO 500 LİSTESİNE  
GİRMEYİ BAŞARDI
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Büyük Sanayi Kuruluşu Araştırması'nda 
listeye giren Adana sanayi firmalarımızı 
tebrik ediyorum. Yakın gelecekte 
bölgemize yapılacak yeni yatırımlarla 
Adana olarak İSO 500 listesinde yer alan 
firma sayımız artacaktır.” diye konuştu. 
 
LİDERLİĞİ YİNE TÜPRAŞ GÖĞÜSLEDİ
İSO 500'de şampiyonluk ipini bir kez 
daha Tüpraş göğüsledi. 2022 yılında 
üretimden satışlara göre en büyük 
kuruluş 418,4 milyar liralık satışlarıyla 
Tüpraş oldu. 2022 yılında üretimden 
satışlara göre ikinci sırada 189,2 milyar 
lira ile Star Rafineri yer aldı. Üçüncülüğü 
ise 140,1 milyarlık üretimden satışlarıyla 
Ford Otomotiv elde etti. İSO 500 içinde 
halka açık kuruluşların sayısı 2017-2021 
döneminde 65-69 bandında seyrettikten 
sonra 2022’de 8 adet artarak 73’e 
yükselerek bugüne kadarki en yüksek 
düzeyine ulaştı.
İSO 500’ün ihracatı yüzde 14,1’lik 
artışla 98 milyar dolara yaklaştı. Listeye 
giren şirketlerin ihracat artışı, Türkiye 
genelinin 1,2 puan üzerinde gerçekleşti. 
İSO 500’ün Türkiye sanayi ihracatı 
içindeki payı yüzde 40’lar civarında 
gerçekleşti. İSO 500’ün 2022’de faaliyet 
kârı yüzde 96 oranında artarak 342 
milyar liradan 671 milyar liraya çıktı. 
Buna karşılık faaliyet kârlılığı oranı, 
yüzde 14,8’den 2 puan düşerek yüzde 
12,8’e geriledi. Faiz, amortisman ve 
vergi öncesi kâr yüzde 100’e yakın bir 
artışla 405 milyar liradan 808 milyar 
liraya yükseldi. Aynı yılda FAVÖK 

temsil edilen Adana'mız 26 Eylül'de 
açıklanan 2022-İSO 500 listesinde 14 
sanayi firması ile yer aldı. Son iki yılda 
toplam 4 yeni sanayi kuruluşumuzun 
sıralamada yer alması bizim için 
sevindirici, ama Adana sanayisi için 
yeterli değildir. Adana'mız önümüzdeki 
dönemde yapımı devam projeleri yeni 
yatırım alanları ile birlikte bu sayıyı 
çok daha yukarı çıkaracak potansiyeli 
barındırıyor. İnşallah önümüzdeki 
dönemde Adana olarak bu sayıyı çok 
daha yukarıları taşıyacağız.” dedi.
İSO 500'de 5 firmanın üst sıralara 
yükseldiğini, 8 firmanın gerilediğini, 2 
firmanın listeye dâhil olduğunu belirten 
ADASO Başkanı Zeki Kıvanç, "Adanalı 
sanayiciler olarak en büyük önceliğimiz 
Türkiye’mizin üretim, ihracat ve 
istihdamına her zamankinden daha fazla 
katkı sağlamaktır. Ülkemizin ve Adana 
ekonomisinin güçlenmesi için her fırsatı 
değerlendiriyoruz. Türkiye'nin 500 

ADASO Yönetim Kurulu Başkanı Zeki Kıvanç, “Adana, önümüzdeki yıllarda yapımı devam eden 
projeler ve yeni yatırım alanları ile İSO 500’de çok daha yukarı çıkacak potansiyeli barındırıyor.” dedi.

İSO 500’ÜN İHRACATI YÜZDE 
14,1’LİK ARTIŞLA 98 MİLYAR 
DOLARA YAKLAŞTI. LİSTEYE 
GİREN ŞİRKETLERİN İHRACAT 
ARTIŞI, TÜRKİYE GENELİNİN 
1,2 PUAN ÜZERİNDE 
GERçEKLEŞTİ. 

İ stanbul Sanayi Odası’nca (İSO) her 
yıl gerçekleştirilen “Türkiye'nin 
500 Büyük Sanayi Kuruluşu-2022” 

araştırmasının sonuçları açıklandı. Bir 
önceki yıl 12 firma ile temsil edilen 
Adana'dan geçen yıl 14 sanayi firması 
İSO 500 sıralamasına girmeyi başardı.
Tüpraş'ın bu yıl da birinci olduğu 
Türkiye'nin en büyük sanayi kuruluşu  
sıralamasında, Adana sanayi firmaları 
Sasa Polyester Sanayi A.Ş. 22’nci, 
Elita Gıda San. ve Tic. A.Ş. 214’üncü, 
Abdioğulları Plastik ve Ambalaj Sanayi 
A.Ş. 263’üncü, Temsa Skoda Sabancı 
Ulaşım Araçları A.Ş. 297’nci, Güney 
Çelik Hasır ve Demir Mamülleri San. 
Tic. A.Ş. 314’üncü, Omnia Nişasta 
San. ve Tic. A.Ş. 338’inci, ADM Besin 
ve Tarım A.Ş. 340’ıncı, Akyem Adana 
Yem Yağ Biodizel Tarım ve San. Tic. 
A.Ş. 342’nci, Bossa Ticaret ve Sanayi 
İşletmeleri T.A.Ş. 382’nci, Dioki 
Petrokimya Sanayi A.Ş. 410’uncu, 
Atlasdenim Tekstil San. ve Tic. A.Ş. 
434’üncü, Meltem Kimya ve Tekstil San. 
İth. İhr. ve Tic. A.Ş. 437’nci. ve Beyteks 
Tekstil San. ve Tic. A.Ş. 469’uncu sırada 
yer aldı. Listeye girmeyi başaran bir 
firma ise ismini açıklamak istemedi.  
Adana Sanayi Odası (ADASO) Yönetim 
Kurulu Başkanı Zeki Kıvanç, İSO 500'e 
Adana'dan giren firma sayısında son 
iki yıldır yaşanan artışın sevindirici 
olduğunu belirterek, “2020 yılında 
10 firma, 2021 yılında ise 12 firma ile 

 @adanasanodasi adanasanayiodasi@adanasanodasi Adana Sanayi Odası
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yılında kaydedilen yüksek büyüme 
performansında yıl boyunca yaşanan 
yüksek enflasyon ile yurt içinde 
uygulanan liralaşma politikaları ve hane 
halkı tüketim harcamalarının güçlü 
seyretmesi etkili oldu. Yanı sıra TL’deki 
değer kaybı ile ihracat gelirlerinin TL 
karşılıklarının genişlemesi üretimden 
satışlara pozitif katkı sağladı. 
 
SANAYİ DEVLERİNİN İHRACATINDA 
REKOR ARTIŞ GERÇEKLEŞTİ
Sanayi devlerinin ihracat performansına 
bakıldığında, Türkiye ihracatının 
yüzde 12,9 arttığı 2022 yılında, İSO 
500’ün ihracatı 14,1 artarak 85,8 milyar 
dolardan 97,9 milyar dolara yükseldi. 
Böylece İSO 500 tarihindeki en yüksek 
ihracat rakamına ulaşılırken, aynı yılda 

kârlılığı oranı, aynen faaliyet karlılığında 
olduğu gibi 2,1 puan düşüşle yüzde 
17,5’ten yüzde 15,4’e geriledi. Yine vergi 
öncesi kâr ve zarar toplamı yüzde 121 
artarak 219 milyar liradan 485 milyar 
liraya yükseldi. Ancak satış karlılığı 
oranı 0,2 puan düşüşle yüzde 9,3’e indi. 
İSO 500’de üretimden satışlar 2022 
yılında yüzde 119 oranında artarak 2 
trilyon 48 milyar liradan 4 trilyon 485 
milyar liraya çıktı. Bu yüksek oranlı 
artışta, ihracattaki güçlü performansın 
yanı sıra canlı yurt içi talep, yükselen 
kur ve fiyatlar ile ihracat gelirlerinin TL 
karşılıklarındaki artışın belirleyici rol 
oynadığı görülüyor. 
 
CİROYU DA KÂRLARINI DA  
İKİYE KATLADI
Türkiye’nin en büyük sanayi kuruluşları, 
2022 yılında hem cirolarını hem de 
kârlarını ikiye katladı. İSO 500’ün 
üretimden satışları yüksek enflasyonun 
da etkisiyle 2022’de yüzde 119 artarak 
4,5 trilyon liraya dayandı. Net dönem 
kârı da geçen yıl yüzde 121,4 artarak 
485,4 milyar TL’ye yükseldi. Ancak 
ÜFE’de arındırılmış rakamlarla birlikte 
üretimden satışlardaki reel artış yüzde 
10,8, net dönem kârındaki artış da yüzde 
11,9 olarak gerçekleşti.
 
İHRACAT GELİRLERİNİN TL 
KARŞILIKLARI GENİŞLEDİ
Türkiye sanayisinin bir anlamda check-
up’ının çekildiği araştırma sonuçları 
itibariyle mevcut ekonomik görümüne 
ilişkin önemli ayrıntıları içerirken, kısa 
ve orta vadeye ilişkin kritik mesajlar da 
veriyor. İSO 500'de genel görünüme 
bakıldığında, üretimden satışlar 2022 
yılında yüzde 119 oranında artarak 
4 trilyon 484,9 milyar liraya dayandı. 
Ancak 2022 yılında üretimden satışların 
tüketici enflasyonu ile arındırıldığında 
reel olarak yüzde 33,3 büyüdüğü 
görülüyor, sanayicinin “gerçek 
enflasyonu” kabul edilen üretici fiyatları 
ile arındırıldığında ise yüzde 10,8 gibi 
daha düşük bir reel artış yaşandığı 
dikkat çekiyor. Araştırmaya göre, 2022 
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Sasa Dış Ticaret A.Ş. 
Elita Gıda Sanayi ve Ticaret A.Ş. 
Abdioğulları Plastik ve Ambalaj Sanayi A.Ş. 
Temsa Skoda Sabancı Ulaşım Araçları A.Ş. 
Güney Çelik Hasır ve Demir Mamülleri San. Tic. A.Ş. 
- 
Omnia Nişasta Sanayi ve Ticaret A.Ş. 
ADM Besin ve Tarım A.Ş.Sunar Pazarlama ve Dış Ticaret 
Akyem Adana Yem Yağ Biodizel Tarım ve San. Tic. A.Ş. 
Bossa Ticaret ve Sanayi İşletmeleri T.A.Ş.
Dioki Petrokimya Sanayi A.Ş.
Atlasdenim Tekstil San. ve Tic. A.Ş. 
Meltem Kimya ve Tekstil San. İth. İhr. ve Tic. A.Ş. 
Beyteks Tekstil San. ve Tic. A.Ş. 
Türkiye Şişe ve Cam Fabrikaları A.Ş. 
Enerjisa Enerji Üretim A.Ş. 
Kastamonu Entegre Ağaç San. ve Tic. A.Ş. 
Toros Tarım San. ve Tic. A.Ş. 
Şenpiliç Gıda Sanayi A.Ş. 
Sarten Ambalaj San. ve Tic. A.Ş. 
OYAK Çimento Fabrikaları A.Ş. 
Akenerji Elektrik Üretim A.Ş. 
Çimsa Çimento San. ve Tic. A.Ş. 
Mondi Turkey Oluklu Mukavva Kağıt ve Ambalaj Sanayi A.Ş. 
Çimko Çimento ve Beton San. Tic. A.Ş. 
Göknur Gıda Maddeleri Enerji İmalat İth. İhr. Tic. ve San. A.Ş. 
ANKUTSAN Antalya Kutu San. Oluklu Mukavva Kağıt Tic. A.Ş. 
Şa-Ra Enerji İnşaat Tic. ve San. A.Ş. 
Anadolu Efes Biracılık ve Malt Sanayii A.Ş. 
Sanko Enerji San. ve Tic. A.Ş. 
Et ve Süt Kurumu Genel Müdürlüğü 
KÇS Kahramanmaraş Çimento Beton San. ve Mad. İşlet. A.Ş. 
Hektaş Ticaret T.A.Ş. 
Lesaffre Turquie Mayacılık Üretim ve Ticaret A.Ş. 
Likit Kimya San. ve Tic. A.Ş. 
Yurtbay Seramik San. ve Tic. A.Ş. 

İSO 500’DE ÜRETİMDEN 
SATIŞLAR 2022 YILINDA 
YÜZDE 119 ORANINDA 
ARTARAK 4 TRİLYON 484,9 
MİLYAR LİRAYA ULAŞTI
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ve vergi öncesi kârın yüzde 100’e yakın 
bir artışla 405 milyar liradan 808 milyar 
liraya yükselirken, faiz, amortisman ve 
vergi öncesi kârlılık oranı 2,1 düşüşle 
yüzde 15,4’e geriledi. Vergi öncesi kâr 
ve zarar toplamı yüzde 121 artarak 
219 milyar liradan 485 milyar liraya 
yükselirken, satış kârlılığı oranı 0,2 puan 
düşüşle yüzde 9,3’e indi.
 
EN YÜKSEK PAY ORTA-DÜŞÜK 
TEKNOLOJİDE
Teknolojinin yoğunluğuna göre yaratılan 
katma değer açısından bakıldığında 
2022'de en yüksek payı yüzde 37,7 
ile orta-düşük teknoloji yoğunluklu 
sektörlerin aldığı görülüyor. Bu grubun 
payı bir önceki yıla göre 5,3 arttı. Buna 
karşılık düşük teknoloji yoğunluklu 
sanayilerin payı 4,4 puan düşüşle yüzde 
28,9’a, orta-yüksek teknolojili sanayiler 
grubunun payı 1,1 puan düşüşle yüzde 
27,2’ye geriledi. Yüksek teknolojili 
yoğunluklu sanayiler grubunun payı 
ise 0,1 puan artışla yüzde 6,2 olsa da 
yapısal bir değişime işaret etmekten 
uzak bir görünüm sergiledi. Yaratılan 
katma değerin teknoloji yoğunluğuna 
bakıldığında ise son yıllarda düşük 
teknolojiden orta-düşük teknolojiye 
doğru bir kayma dikkat çekiyor.

ihracat yapan kuruluş sayısı da 467 ile 
en yüksek seviyesine çıktı. Öte yandan, 
İSO 500’de geçen yıl en fazla ihracat 
yapan ilk 3 sanayi kuruluşu sırasıyla 
Tüpraş, Ford Otomotiv ve Toyota 
Otomotiv oldu.
 
KISA VADELİ MALİ BORÇLAR  
YÜZDE 50’Yİ GEÇTİ
Sanayi devlerinin borçlarının vadelerine 
göre gelişimine bakıldığında ise kısa 
vadeli mali borçlardaki artış yüzde 
100’e yaklaşırken, uzun vadeli mali 
borçlardaki artış yüzde 37’de kaldı. 
Böylece, kısa vadeli mali borçların 
toplam mali borçlar içindeki payı 
2022’de ilk kez yüzde 50 bandını aşarak 
yüzde 42,8’den yüzde 52,1’yükseldi.Bu 
artışta negatif faiz ortamının yanı sıra 
yeni kredi uygulamalarının kısa vadeli 
kredi kullanımını özendirmesinin de 
etkili olduğu belirtiliyor. Araştırmaya 
göre, en yüksek mali borca sahip ilk 
3 sektör, 2021’de de olduğu gibi yine 
sırasıyla ana metal, gıda ürünleri ve 
elektrik, gaz, buhar ve  havalandırma 
sistemleri oldu. 
 
AR-GE YAPAN ŞİRKET SAYISI AZALDI
İSO-500’ de AR-GE harcaması yapan 
kuruluş sayısı 2013’ten itibaren görülen 

kademeli artışın, 2018’den sonra 
durağanlaştığı görülüyor. 2021’de 
265 olan AR-GE yapan kuruluş 
sayısı, 2022’de 260’a geriledi. Bu 
şirketlerin 2022 yılında yaptıkları AR-
GE harcamalarının toplamı 16 milyar 
TL’yi aştı. Bu durum 2021’e göre yüzde 
80’in üzerinde bir artışa işaret etse 
de sanayi kuruluşlarının satışlarının 
giderek daha küçük bir bölümünü AR-
GE harcamalarına ayırdığı görülüyor. 
Zira 2018’de yüzde 0,58 olan AR-GE 
harcamalarının üretimden satışlar 
içindeki payı 2021’de yüzde 0,44’e, 
2022’de ise yüzde 0,36’ya düştü.
 
NET DÖNEM KÂRI 484,4 MİLYAR LİRA
İSO 500’ün net dönem kârı geçen 
yıl yüzde 121,4 artarak 485,4 milyar 
liraya yükselirken, reel artış TÜFE ile 
yüzde 34,7, ÜFE ile yüzde 11,9 olarak 
gerçekleşti. Aktif kârlılık oranı ise geçen 
yıl yüzde 12,4’e yükselirken satış kârlılığı 
yüzde 9,3, özkaynak kârlılığı ise yüzde 
34,8 ile bir önceki yıla yakın oranla 
gerçekleşti. İSO 500’ün 2022’de faaliyet 
kârı yüzde 96 artarak, 342 milyar liradan 
671 milyar liraya çıktı. Buna karşılık 
faaliyet kârlılığı oranı, yüzde 14,8’den 
2 puan düşerek yüzde 12,8’e kadar 
geriledi. Benzer şekilde faiz, amortisman 

İSO Türkiye'nin 500 Büyük Sanayi Kuruluşu-2022 listesinde Adana’nın güçlü markalarından Elita 
Gıda San. ve Tic. A.Ş. 214’üncü sırada yer aldı. 
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SİGORTA SEKTÖRÜ vE İŞ 
DÜNYASI ADASO’DA BULUŞTU
Sigorta Haftası etkinlikleri kapsamında, TOBB 
koordinasyonu ve Adana Sanayi Odası'nın ev sahipliğinde 
düzenlenen “Sanayici ve KOBİ Gözüyle Deprem Sigortası ve 
Kahramanmaraş Depreminin Sigortacılık Sektörüne Etkileri” 
konulu toplantıda sanayiciler ve KOBİ'ler için deprem 
sigortası çözümleri kapsamlı şekilde değerlendirildi.

S akıp Sabancı Toplantı Salonu’nda 
gerçekleştirilen toplantıya, 
Adana Sanayi Odası (ADASO)

Meclis Başkanı İsrafil Uçurum, Yönetim 
Kurulu Başkanı Zeki Kıvanç, Sigortacılık 
ve Özel Emeklilik Düzenleme ve 
Denetleme Kurumu Başkanı Mehmet 
Akif Eroğlu, TOBB Sigorta Acenteleri 
İcra Komitesi Başkanı Levent Korkut,  
TOBB Sigorta Eksperleri İcra Komitesi 
Başkanı Ahmet Nedim Erdem, Türkiye 
Sigorta Birliği Yönetim Kurulu Üyesi 
Yavuz Ölken, Sigorta ve Reasürans 
Brokerleri Derneği Başkan Yardımcısı 
Tarık Serpil, Türkiye Sigorta Birliği 
Genel Sekreteri Özgür Obalı, Adana 

Ticaret Odası Sigortacılık Meslek 
Komitesi Başkanı Berkan Ağar, TOBB 
Sigortacılık Müdürü Mevlüt Söylemez,  
iş insanları ve çok sayıda ilgili katıldı. 
TOBB Yönetim Kurulu Üyesi ve 
Adana Sanayi Odası Yönetim Kurulu 
Başkanı Zeki Kıvanç, toplantının 
açılışında yaptığı konuşmada 
katılımcılara TOBB Başkanı Rifat 
Hisarcıklıoğlu'nun selamını ileterek 
Sigortacılık Haftası’nı kutladı. 
Türkiye'nin ekonomik kalkınması ve 
zenginleşmesi için kazanç ve yatırımın 
korunması gerektiğini kaydeden 
Kıvanç, bu açıdan risk yönetiminin 
önemli olduğuna dikkat çekti. 6 Şubat’ta 
yaşanan Kahramanmaraş merkezli 
depremlerin etkin ve doğru bir risk 
yönetiminin gerekli olduğunu bir kez 
daha gözler önüne serdiğine işaret eden 
Başkan Zeki Kıvanç, “Son zamanlarda 
sıkça kullanılan bir söz var; ‘coğrafya 
kaderdir’. Bize göre de sigortasızlık 
kader. Çünkü gerek sektörel bazda 
gerekse yaşadığımız coğrafya itibariyle 
sigorta yaptıramıyoruz.” dedi. 
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“TEKSTİL, PLASTİK VE KİMYA 
SEKTÖRLERİ SİGORTA KONUSUNDA 
ZORLUK YAŞIYOR”
Tekstil sektöründe yatırımları olan bir 
iş insanı olarak sigorta yaptırmasının 
çok zor olduğunu vurgulayan Başkan 
Kıvanç, çırçır, mobilya, plastik ve kimya 
sektörlerinde de benzer durumların 
yaşandığını bildirdi. Kıvanç, şöyle 
devam etti: “Pek çok sektörde yıllardır 
sigorta yaptıramıyoruz. Hâlbuki bu 
tesisler, fabrikalar milli servet. Bunları 
korumak boynumuzun borcu. Tabi ki 
bizler hiç önlem almayalım, kurallara 
uymayalım demiyorum. Gerek sektörel 
anlamda gerekse işletme bazında gerekli 
tedbirleri alalım. Ama bizlere karşılığı 
olmayan, işletme riskinde hiçbir koruma 
sağlamayacak tedbirlerin alınması 
sorumluluğu da verilmesin.” 
Hasar süreçlerinde yaşanan sorunları 
da dile getiren Kıvanç, sigortacıların 
bilgi verme ve tazminat ödeme 
süreçlerini daha şeffaf ve hızlı hale 
getirmelerini, sigorta eksperlerinin daha 
etkin bilgilendirme yaparak gereksiz 
gecikmelerin önüne geçmelerini istedi.
Sigortacılık ve Özel Emeklilik 
Düzenleme ve Denetleme Kurumu 
Başkanı Mehmet Akif Eroğlu ise 
toplantının ülkedeki, sanayiciler, 
sigortacılar ve kamu için çok önemli 
bir inisiyatif başlangıcı olduğunu 
söyledi. Eroğlu, “Reel sektörümüz en 
ucuz poliçeyi yaptırmak için uğraşıyor. 
Önce fiyatına göre ne aldığınıza 
bakın. Teminat nedir, sadece bina 
mı, eksik sigorta var mı, kâr kaybı 
var mı, muafiyet nedir? Bunlara 
bakmadan sigorta yaptırırsanız sorunlar 
yaşarsanız.” diye konuştu.

felaketle karşı karşıya kaldığını 
anımsatan TSB Yönetim Kurulu Üyesi 
Yavuz Ölken ise deprem bölgesinde 
sanayi tesislerinin sivil yerleşim 
yerlerine göre daha çok ayakta kaldığını 
gördüklerini, sigortalılık oranı çok düşük 
olduğu için “ortada kalan” KOBİ’lere 
şahit olduklarını bildirdi. Sigortacılığın 
yaşatmak için yaşamak zorunda olan 
bir sektör olduğuna dikkat çeken Ölken, 
“Bu süreçte ayakta kalmamız lazım. 
İlk kez, tüm sigorta şirketleri açısından 
beraberce finansal gücün ne kadar 
önemli olduğunu gördüğümüz bir 
dönemi yaşıyoruz. Türk sigorta tarihinde 
ilk kez 5 milyar dolarlık bir hasardan 
bahsediyoruz. Çok büyük bir sınavdan 
geçtik. DASK ve Türk Reasürans’ın 
müthiş koordinasyonu vardı. Diğer 
taraftan, finansal güç konusunda 
bundan daha ileri gitmemiz gerektiğini 
gördük. Artık sermayelerimizi daha 
güçlü tutmak zorunda olduğumuzun 
farkındayız.” diye konuştu. 
Deprem sonrasında yaptıkları 
incelemeleri paylaşan TOBB Sigorta 
Acenteleri İcra Komitesi Başkanı 
Levent Korkut da poliçelerdeki eksiklik 
ve hatalara dikkat çekerek, “İş insanları 
artık sigortanın ne kadar önemli 
ve ciddi olduğunu bilmeli, sigortayı 
muhasebecisinin üzerine atmamalı. 
Senede bir gün neyi, nasıl sigorta 
ettirdiğine ve neleri öncelediğine 
bakmalı.” dedi.  
Tüm gün boyunca süren etkinlik, 
“Sanayici ve KOBİ Gözüyle Deprem 
Sigortası” ve “Kahramanmaraş 
Depreminin Sigortacılık Sektörüne 
Etkileri” olmak üzere iki oturumda 
gerçekleştirildi.

“FİYATA DEĞİL, POLİÇENİN 
İÇERİĞİNE BAKIN”
Sigortacı gözüyle reel sektör tarafında 
gördükleri eksiklikleri de paylaşan 
Eroğlu, şunları söyledi: “Elbette 
ki genellemek yanlış olur, fakat iş 
insanlarımızın büyük bir çoğunluğu 
en ucuz poliçeyi almanın derdinde. 
Biz bunu sivilde DASK poliçelerinde 
de görüyoruz. En düşük metrekareyi 
söyleyerek en ucuz poliçeyi almaya 
çalışıyoruz. İş adamı da önce şuna 
bakıyor; poliçe kaç lira. Önce fiyatına 
değil içeriğine bakmanız, ihtiyaçlarınıza 
göre poliçeyi şekillendirmeniz lazım. 
Artık şu en ucuz poliçeyi arama 
huyumuzdan vazgeçelim, ne aldığımıza 
bakalım. Teminat nedir, muhteviyat var 
mı, sadece bina mı, eksik sigorta var 
mı, kâr kaybı var mı, iş durma kaybı 
var mı, muafiyet nedir, klozlar, teminat 
dışı haller nelerdir? Bunlara bakmadan 
sadece fiyatlamaya bakarsanız işte bu 
son depremdeki sorunları yaşarsınız.”
Eroğlu, reasürans piyasasında yaşanan 
daralmaya da dikkat çekerek sigorta 
kapasitesi bulmanın giderek zorlaştığını 
da dile getirdi. 
 
“YAŞATMAK İÇİN YAŞAMAK 
ZORUNDA OLAN BİR SEKTÖRÜZ”
İş dünyasının sigortaya bakış açısını 
değiştirmesi gerektiğini kaydeden 
Türkiye Sigorta Birliği (TSB) Genel 
Sekreteri Özgür Obalı da, kişilere veya 
işletmelere sigorta satmadıklarını, 
risklerini yönetmelerine finansal 
anlamda yardımcı olmaya çalıştıklarını 
söyledi. Kahramanmaraş merkezli 
depremlere değinerek, sigorta 
sektörünün 500 yılda bir yaşanacak 
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vALİ KÖŞGER, ADASO YÖNETİMİYLE 
İSTİŞAREDE BULUNDU

A dana Sanayi 
Odası (ADASO) 
Meclis Başkanı 

İsrafil Uçurum, ADASO 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Zeki Kıvanç, Yönetim 
Kurulu Üyeleri ve Meclis 
Divanı, Cumhurbaşkanlığı 
Valiler Kararnamesi ile 
İzmir’den Adana’ya yeni 
atanan Vali Yavuz Selim 
Köşger’e “hayırlı olsun” 
ziyaretinde bulundu. Valilik 
makamındaki kabulde 
ADASO Meclis Başkan 
Yardımcısı İsmail Yağmur, 
Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Erdoğan Şire 
ve Bülent Başer, Sayman  
İmam Gazali Hıradağı, 
Yönetim Kurulu Üyeleri 
İsa Tuzcu, Orhan Murat 
Avcı, Rafet Milli, Remzi Kar 
ve Süleyman Gerdan ile  
Akdeniz Kimyevi Maddeler 
ve Mamulleri İhracatçıları 
Birliği (AKMİB) Yönetim 
Kurulu Başkanı Saddetin 
Çağan da hazır bulundu. 

VALİ KÖŞGER’DEN 
ADASO’YA İADEYİ 
ZİYARET
Adana Valisi Yavuz Selim 
Köşger, eylül ayının sonunda 
ADASO'ya iadei ziyaret 
gerçekleştirdi. ADASO 
Meclis Başkanı İsrafil 
Uçurum, Yönetim Kurulu 
Başkanı Zeki Kıvanç, Meclis 
Divanı ve Yönetim Kurulu 
Üyeleri ile bir araya gelen 
Vali Yavuz Selim Köşger, 
burada kent ekonomisi ve 
sanayisi üzerine karşılıklı 
istişarelerde bulundu. 

ADASO Meclis Başkanı 
İsrafil Uçurum ve Yönetim 
Kurulu Başkanı Zeki 
Kıvanç’tan Adana sanayisi 
ve ekonomisi ile ilgili bilgi 
alan Vali Yavuz Selim 
Köşger’in ziyaretinde, 
Meclis Başkan Yardımcıları 
Fırat Karalı ve İsmail 
Yağmur, Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcıları 
Erdoğan Şire, Sayman Üye 
İmam Gazali Hıradağı, 
Yönetim Kurulu Üyeleri 
Rafet Milli, Remzi Kar ve 
Hulusi Akkoç da eşlik etti.  

Vali Köşger, Adana 
Sanayi Odası’nın kentin 
önemli kuruluşlarından 
biri olduğunu belirterek, 
hem ülke ekonomisine 
hem Adana sanayisine 
ve ekonomisine katkıda 
bulunmanın yanında 
şehrin sürekli gelişmesine 
yönelik yapılan çalışmaların 
önemine işaret etti.  Adana 
sanayisine ilişkin bilgiler 
ve ADASO’nun çalışmaları 
hakkında Vali Yavuz Selim 
Köşger’i bilgilendiren 
Başkan Zeki Kıvanç, 
ziyaretleri için Valisi Yavuz 
Selim Köşger’e teşekkür etti. 

VALİ KÖŞGER’İN 
ÖZGEÇMİŞİ
1986 yılında Ankara 
Üniversitesi Siyasal Bilgiler 
Fakültesi’nden mezun 
oldu. Doğankent, Kemaliye 
ve Şarkikaraağaç'ta 
kaymakamlık, Artvin'de vali 
yardımcılığı görevlerinde 
bulundu. 3 Mayıs 2013'ten 
itibaren Sinop Valiliği, 16 
Şubat 2015'ten itibaren 
Bingöl Valiliği, 13 Haziran 
2017'den itibaren Aydın 
Valiliği ve 9 Haziran 
2020'den itibaren İzmir 
Valiliği görevini yürüttü. 
9 Ağustos 2023'de Adana 
Valisi olarak görevine 
başladı. 

Adana Sanayi Odası (ADASO) yöneticileri, İzmir’den Adana’ya atanan Vali 
Yavuz Selim Köşger’e “hayırlı olsun” ziyareti gerçekleştirdi. ADASO Meclis 
Başkanı İsrafil Uçurum, Yönetim Kurulu Başkanı Zeki Kıvanç, Meclis 
Divanı ve Yönetim Kurulu Üyeleri ile bir araya gelen Vali Köşger, kent 
ekonomisi ve sanayisi üzerine istişarelerde bulundu.
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Bitkisel Yemeklik Sıvı Yağlar

Mısır Nişastası, Modi�ye Mısır
Nişastası, Poliol, Dekstrin

Buğday Unları, Profesyonel
Pastacılık Unları ve Ekmek Unları

Biyobozunur ve Kompostlanabilir
Polimerler

Süt Yemi, Besi Yemi, Özel Dönem
Yemleri

Taze ve Kurutulmuş Meyve
Çeşitleri
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ADANA  
LEZZET fESTİvALİ'NE  
REKOR KATILIM
Adana Valiliği ev sahipliğinde düzenlenen 7. Uluslararası 
Adana Lezzet Festivali, bu yıl rekor sayıda katılımcıyla 
gerçekleşti. Üç gün boyunca 923 bin kişi, Adana’nın eşsiz 
lezzetlerini deneyip, ünlü isimlerin panellerini dinledi. 
600 bin şiş kebap ve 500 bin şişe şalgam tüketilerek 
unutulmaz bir lezzet şöleni yaşandı.

gelişmeler ile yeni atılımlar ve daha 
birçok konu ele alındı. Panellerde söz 
alan akademisyenler, şefler, kanaat 
önderleri, sektör temsilcileri, dernek 
ve oda başkanları, yöneticiler önemli 
bilgiler verdikleri gibi değer katacak 
tecrübelerini de dinleyicilerle paylaştı.
 
BASIN MENSUPLARINA EŞSİZ BİR 
TREN YOLCULUĞU DENEYİMİ
7 Ekim Cumartesi günü etkinlikler 
sabah Pozantı’ya gerçekleştirilen tren 
yolculuğuyla başladı. Adana Valisi 
Yavuz Selim Köşger’in de katıldığı 
keyifli yolculukta tüm konuklar tarihi 
Varda Köprüsü’nde verilen molada 
hem bölgeyle ilgili bilgi aldı hem de 
eşsiz manzaranın tadını çıkarıp anı 
fotoğrafları çektirdi. Ardından yine 

aynı trenle Pozantı’ya geçen basın 
mensupları ve festivalin ev sahipleri, 
burada Pozantı Belediye Başkanı 
Mustafa Çay ve eşi tarafından ağırlandı. 
Adana Valisi Yavuz Selim Köşger ve 
medya mensupları yerel üretim olan 
lezzetlerin ikram edildiği keyifli bir 
kahvaltıda buluştu.
Aynı saatlerde 7’nci Adana Lezzet 
Festivali ise şehir merkezindeki etkinlik 
alanında büyük bir katılımla devam 
ediyordu. Adnan Şahin, Mehmet 
Yalçınkaya, Somer Sivrioğlu, Arda 
Türkmen, Sahrap Soysal, Melih 
Demirel, Hazer Amani, Türev Uludağ, 
Umut Karakuş, Yoldaş Sönmez gibi 
başarılı şeflerin katıldığı etkinliklere, 
başarılı spor adamı Fatih Terim’in 

A dana’da bu yıl 6-8 Ekim 
tarihleri arasında Cumhuriyet’in 
100. Yılı ana başlığı altında 

7’ncisi düzenlenen Uluslararası Adana 
Lezzet Festivali rekor düzeyde büyük 
bir katılımla coşku içinde kutlandı. 
Alanlarında uzman ve etkin isimler, 
6 Ekim Cuma günü Yeni Adana 
Müzesi’nde gün boyu süren panellere 
katıldı. Cumhuriyet’in 100. Yılı Özel, 
Akdeniz Gastronomi Turizmi, Geleceğin 
Menüleri, Sınırları Aşıyoruz, Tutucu 
Damaklara Yeni Tatlar gibi çarpıcı konu 
başlıkları altında yerel üretime destek 
sağlanması, kamu ve özel sektörün 
birlikte çalışmasının önemi, yerel 
üreticiden tedariğin önemi, sektöre 
yön verecek tecrübeler ve çözüm 
önerileri, sürdürülebilirlik alanında 
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festivali hayata geçiren yetkililerle de 
sohbet etme fırsatı buldu. Üç gün süren 
festivalin ardından özellikle Adana 
deneyimi yaşamak isteyenlere referans 
olacak paylaşımlar sosyal medya 
mecralarında gündemi oluşturdu. 
Şehirdeki otel ve restoranlarda festival 
öncesi başlayan yüksek talep, festivalin 

start almasıyla rezervasyon patlamasına 
dönüştü. Festival özellikle 3 mevsim 
bahar yaşayan Adana’nın turizmine 
etkisini gösterdi. Yatırımcının da 
dikkatini çeken festivaller sayesinde 
Adana turizm potansiyelinde ilgi ve 
talebin her yıl arttığı gözlemlendi.
 
ADANA LEZZET FESTİVALİ 3 GÜNDE 
923 BİN MİSAFİR AĞIRLADI
Toplam 923 bin kişinin katıldığı festival 
süresince Adana’da 600 bin şiş kebap 
ve ciğer ile 500 bin şişe şalgam tüketildi. 
Şehirdeki tüm otellerin dolduğu 3 gün 
içerisinde birçok misafir konaklama için 
çevre illerdeki otellere yönlendirildi. 6 
Şubat’ta meydana gelen ve Adana’yı 
da etkileyen depremin ardından işleri 
azalan şehir esnafı bu festival sayesinde 
derin bir nefes aldıklarını ve ilgiden, 
satışlardan, şehirdeki yerli ve yabancı 
turist katılımından son derece mutlu 
olduklarını anlattı.

gazeteci Fulya Öztürk ile yaptığı 
söyleşiye ilgi son derece yüksekti. 
Sadece şehir halkının değil, Türkiye’nin 
dört bir yanından hatta yurt dışından 
festival için Adana’ya gelen yüz binlerce 
kişi festival alanındaki sohbetleri ve 
panelleri dinledi. Ziyaretçiler ‘’Genç 
Şefler Yarışıyor’’ adlı etkinlikle galibiyet 
için ter döken genç şef adaylarının 
heyecanlarına ortak oldu, açılan 
stantlarda Adana’nın yerel ve geleneksel 
lezzetlerini tatma fırsatı buldu. 
Atatürk’ün sevdiği Adana yemeklerinin 
anlatıldığı panelde şeflerin sunumu da 
büyük ilgi gördü.
 
ADANA, GASTRONOMİ 
TURİZMİNDEN HAK ETTİĞİ  
PAYI ALACAK
Yerel ve ulusal medyanın da 
büyük ilgi gösterdiği Uluslararası 
Adana Lezzet Festivali’nde basın 
mensupları kendilerine ayrılan alanda 
organizasyona katılan konuklar ve 
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“ATB KOMPLEKSİ TARIMSAL 
TİCARETTE DÜNYAYA ÖRNEK”

A dana Sanayi Odası 
(ADASO) Başkanı 
Zeki Kıvanç, Meclis 

Başkanı İsrafil Uçurum ve 
ADASO Yönetimi, Adana 
Ticaret Borsası (ATB) 
Başkanı Şahin Bilgiç ve 
Meclis Başkanı Osman 
Bağış’ı ziyaret ederek, 
bölgenin tarım ve sanayisini 
daha ileri seviyelere taşımak 
için istişarede bulundu.
ADASO Başkanı Zeki 
Kıvanç, Adana Ticaret 
Borsası kompleksinin 
sadece Türkiye’ye değil 
dünyaya örnek olduğunu 
belirterek, ATB yönetimini 
şehre kazandırdıkları 
eserden dolayı tebrik 
etti. Tarım ve sanayinin 
ekonominin temel taşları 
olduğunu kaydeden 
Kıvanç, Adana’nın da 
tarihi, verimli toprakları, 
her türlü tarımsal üretimin 
gerçekleştirilmesine uygun 
iklimi, sanayisi ve ticaret 
kültürü ile Türkiye’nin 
en önemli illerinden 
olduğunu söyledi. Adana’nın 

Türkiye’nin ikinci büyük 
bölgesel yatırım ve üretim 
merkezine dönüşmesi için 
hep birlikte çalıştıklarını 
vurgulayan Kıvanç, 
bölgede birbirinden önemli 
yatırımların büyük kısmının 
tamamlandığını belirtti. 
Kıvanç ayrıca 5 yeni 
organize sanayi bölgesi ve 
15’e yakın küçük sanayi 
sitesinin kurulması için 
kentin tüm paydaşları ile 
birlikte seferber olduklarına 
dikkat çekti. 
 
“ÜRETİMİN 
SÜRDÜRÜLEBİLİR 
OLMASI İÇİN DAHA 
FAZLA MÜCADELE 
EDECEĞİZ”
ATB Başkanı Şahin Bilgiç 
ise borsanın faaliyetleri ve 
lisanslı depoculuk hakkında 
bilgi verdi. Başkan Bilgiç, 
ADASO yöneticilerini 
ağırlamaktan büyük 
mutluluk duyduklarını 
söyledi. Adana ve 
bölgenin kalkınması için 
hep birlikte güzel işlere 

kazandırmalıyız. Üretimin 
tarımda ve sanayide 
sürdürülebilir olması için 
hep birlikte daha fazla 
mücadele ve gayret içinde 
olacağız. Adana'mızın 
üreticisi ve sanayicisindeki 
bilgi birikimi, tecrübe, 
müteşebbis ruhu diğer 
illerimize örnek olmuştur. 
Bu tecrübeyi sonraki 
nesillere aktarmalıyız." dedi. 
 
ATB KOMPLEKSİNİ 
GEZDİLER
Konuşmaların ardından 
ATB Başkanı Şahin Bilgiç, 
ADASO Yönetimine Adana 
Ticaret Borsası Kompleksini 
gezdirerek, işleyişi hakkında 
bilgi verdi. Ziyarette 
ADASO Meclis Başkan 
Yardımcıları Fırat Karalı 
ve İsmail Yağmur, Başkan 
Yardımcısı Erdoğan Şire, 
Sayman Üye İmam Gazali 
Hıradağı, Yönetim Kurulu 
Üyeleri Abdullah Özdiler, 
İsa Tuzcu, Rafet Milli, Remzi 
Kar, Hulusi Akkoç ve Genel 
Sekreter Bora Kocaman ile 
birlikte ATB’den Yönetim 
Kurulu Başkan Yardımcısı 
Sabahattin Yumuşak, 
Sayman Üye Hamit 
Tezcan, Yönetim Kurulu 
Üyeleri Yasin Milli, Şahin 
Güneşer ve Genel Sekreter 
T. Gökhan Öztürk hazır 
bulundu. Merkez Yüreğir 
İlçesi’nde İncirlik Bulvarı’na 
cepheli 12 bin metrekare 
alanda kurulan ATB 
Kompleksi’nde borsa salonu, 
idari ofisler sergi salonu, 
eğitim merkezi, kafeterya ve 
depolama alanları yer alıyor.

imza attıklarını ve bu 
çalışmaları sürdürmeye 
devam edeceklerini 
kaydeden Bilgiç, “Gıdaya 
olan ihtiyaç her geçen 
gün artıyor. Hızla değişen 
ve gelişen teknoloji ile 
sanayimiz kendini yeniliyor. 
Tarımı sanayi ile birlikte 
düşünmek zorundayız. Bir 
tarafta üretim yapılırken, 
diğer taraftan üretilen 
ürünlerimizi katma 
değerli hale getirmeliyiz. 
Bölgemizde üretilen bu 
ürünlerin büyük kısmını 
ihraç ederek ülkemize döviz 

Adana Sanayi Odası yöneticileri, Çukurova’nın tarımsal ticaretinin 
merkezi haline gelen Adana Ticaret Borsası Kompleksi’ni ziyaret etti. 
ADASO Başkanı Zeki Kıvanç ve ATB Başkanı Şahin Bilgiç, bölgenin 
tarım ve sanayisini daha ileri seviyelere taşımak için istişarede bulundu. 
ADASO Başkanı Zeki Kıvanç, Adana Ticaret Borsası Kompleksi’nin sadece 
Türkiye’ye değil dünyaya örnek olduğunu vurguladı.
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“ABD ADANA KONSOLOSLUĞU’NDA 
vİZE YERİ İSTİYORUZ”

BALTIK ÜLKELERİ BÜYÜKELçİLERİ ADASO'YU ZİYARET ETTİ

A merika Birleşik 
Devletleri (ABD) 
Adana Konsolosu 

Catherine Westley, 
Ekonomi İşleri Müdürü 
Timothy Bugansky ve 
Ticaret Uzmanı Mutlu 
Sevindik ile Adana Sanayi 
Odası’na (ADASO) ziyarette 
bulundu. ADASO Başkanı 
Zeki Kıvanç, Adana’da 
yapılacak yeni konsolosluk 
hizmet binasında, iş dünyası 
temsilcilerinin işlerini 
kolaylaştırmak açısından 
“vize yeri” istedi. 
Konsolos Westley; ADASO  
Meclis Başkanı İsrafil 

Baltık Denizi ülkelerinden 
Letonya Büyükelçisi 
P eteris Vaivars, Estonya 
Büyükelçisi Vaino Reinart 
ve Litvanya Büyükelçisi 
Ricardas Degutis, Türkiye 
ile ekonomik ilişkilerin 
geliştirilmesi amacıyla 
Adana Sanayi Odası’na 
(ADASO) ziyarette bulundu.
ADASO  Meclis Başkanı 
İsrafil Uçurum, Meclis 
Başkan Yardımcısı Fırat 
Karalı, Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcısı Erdoğan 
Şire, Yönetim Kurulu Üyeleri 

Uçurum, Yönetim Kurulu 
Başkanı Zeki Kıvanç, Meclis 
Başkan Yardımcıları Fırat 
Karalı ve Erdoğan Şire, 
Yönetim Kurulu Üyeleri 
Hulusi Akkoç, Rafet Milli, 
Süleyman Gerdan ve Genel 
Sekreter Bora Kocaman ile 
bir araya geldi. Ziyarette, 
Adana’daki yatırım ve iş 
birliği imkânları konuşuldu.  
ADASO Başkanı Zeki 
Kıvanç,  şehrin jeopolitik 
konumu ve sanayisinin 
üretim çeşitliliği hakkında 
Konsolos Westley'e bilgi 
aktardı. Kıvanç, Konsolos 
Westley’e yeni konsolosluk 

Hulusi Akkoç, Rafet Milli, 
Orhan Murat Avcı ile bir 
araya gelen Baltık ülkeleri 
büyükelçileri, Türkiye 
ile Letonya, Estonya 
ve Litvanya arasındaki 
ekonomik iş birliği 
olanaklarını ele aldı.
Ziyarette Meclis Başkanı 
İsrafil Uçurum, ADASO 
olarak her türlü ekonomik 
alanda çalışmak üzere hazır 
olduklarını belirtti. Uçurum, 
konuk büyükelçilere 
Adana’nın jeopolitik konumu 
ve sanayisinin üretim 

çeşitliliği hakkında bilgi 
aktardı. Büyükelçiler, temsil 
ettikleri ülkelerin Türkiye ile 
karşılıklı ticaret ve yatırım 

alanında büyüme potansiyeli 
taşıdığını vurguladı. Ziyaret 
yapılan sohbetin ardından 
sona erdi.

Çukurova Kalkınma Ajansı 
(ÇKA) Yönetim Kurulu 
Toplantısı, Vali Yavuz Selim 
Köşger ile Mersin Valisi 
Ali Hamza Pehlivan’ın 
katılımıyla gerçekleştirildi.
Toplantıya; Adana 
Büyükşehir Belediye 
Başkanı Zeydan Karalar, 
Adana Sanayi Odası 
Başkanı Zeki Kıvanç, Adana 
Ticaret Odası Başkanı Yücel 
Bayram, Mersin Ticaret 
ve Sanayi Odası Başkanı 
Hakan Sefa Çakır ve ÇKA 
Genel Sekreteri Ahmet 
Rifat Duran katıldı.
Oturumda 2023 
yılı Fizibilite Destek 
Programı başvuruları 
değerlendirilirken,  
2023 Yılı Ara Faaliyet 
Raporu, 2024 Yılı Çalışma 
Programı ve Bütçe Taslağı 
görüşülerek karara 
bağlandı. Gelecek dönem 
yapılması planlanan 
faaliyetler ele alındı.

ÇkA yÖnetim 
kurulu 
toPlAntısı 
yAPılDı

hizmet binasında vize verme 
konusundaki taleplerini 
gündeme getirdi. Kıvanç, 
“Bizler iş dünyası temsilcileri 
olarak ABD ile çok daha 
fazla iş yapmak istiyoruz. 
Bunu sağlayabilmemiz  için 
önemli olan gerekli izinlere 
kolay ulaşımdır. Bu konuda 
yeni yapılan konsolosluk 
hizmet binasında vize 
imkânının olması bizler 
için önemli avantaj 
sağlayacaktır.” dedi.  
Kıvanç, ADASO’nun 
çalışmaları hakkında bilgi de 
vererek Westley, Bugansky 
ve Sevindik’e teşekkür etti.
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ADASO’DAN AK PARTİ İL BAŞKANI GÜLAçTI’YA 
“HAYIRLI OLSUN” ZİYARETİ
A dana Sanayi Odası 

(ADASO) Meclis 
Başkanı İsrafil 

Uçurum, Yönetim Kurulu 
Başkanı Zeki Kıvanç, 
Yönetim Kurulu Üyeleri ve 
Meclis Divanı, Adalet ve 
Kalkınma Partisi (AK Parti) 
Adana İl Başkanı Ozan 
Gülaçtı’ya “hayırlı olsun” 
ziyaretinde bulundu. 
ADASO heyeti, geçen 
ağustos ayında atanan 
Başkan Ozan Gülaçtı’dan 
Adana ile ilgili yürütülen 
çalışmalara ilişkin bilgi 
alarak, ADASO’nun 
şehirdeki paydaşlarıyla iş 
birliği yaptığı faaliyetler ve 
iş dünyası için sürdürülen 
çalışmalar hakkında bilgi 
paylaştı. ADASO Yönetim 
Kurulu Başkanı Zeki 

Kıvanç, ildeki siyasilerin 
ve iş insanlarının iş birliği 
ve görüş alışverişinde 
bulunmaları gerektiğini 
belirterek, “Adana’daki 
tüm paydaşlarla birlikte 
şehrimizin marka değerinin 
artması ve daha fazla 
yatırım alması için tüm 
gücümüzle çalışıyoruz” 
dedi. Kıvanç, ADASO’nun 

çalışmalarıyla ilgili de 
açıklamalarda bulundu. 
AK Parti İl Başkanı Ozan 
Gülaçtı ise, iş insanlarının 
değerlendirmelerinin 
çok önemli olduğunu, bu 
sebeple müşterek çalışmalar 
sürdürmek gerektiğini 
söyledi. Ziyarete, Uçurum 
ve Kıvanç’la birlikte Meclis 
Başkan Yardımcıları Fırat 

Karalı ve İsmail Yağmur, 
Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Erdoğan Şire, 
Sayman Üye İmam Gazali 
Hıradağı, Yönetim Kurulu 
Üyeleri Abdullah Özdiler, 
İsa Tuzcu, Rafet Milli,  
Remzi Kar, Orhan Murat 
Avcı, Hulusi Akkoç ve  
Genel Sekreter Bora 
Kocaman da katıldı.

ADASO'dan MHP İl Başkanı Kanlı'ya ziyaret
ADAso yÖneticileri 
Bir ArAyA GelDikleri 
mhP ADAnA il BAŞkAnı  
kAnlı ile kentteki 
ekonomik GeliŞim 
Ve sorunlArın 
ÇÖzÜmÜne iliŞkin 
GÖrÜŞ AlıŞVeriŞinDe 
BulunDu. 

Adana Sanayi Odası 
(ADASO) Meclis Başkanı 
İsrafil Uçurum, Yönetim 
Kurulu Başkanı Zeki Kıvanç, 
Yönetim Kurulu Üyeleri ve 
Meclis Divanı,  geçen eylül 
ayındaki kongrede yeniden 
seçilen Milliyetçi Hareket 
Partisi (MHP) Adana İl 
Başkanı Yusuf Kanlı’yı 
makamında ziyaret ederek 
"Hayırlı olsun" dedi. ADASO 
yöneticileri, Başkan Kanlı’ya 
yürüttükleri çalışmalar 
hakkında bilgi verirken 
kent ekonomisi ve sanayisi 
üzerine karşılıklı istişarede 
bulunuldu. Ziyarete, Uçurum 
ve Kıvanç ile birlikte Meclis 
Başkan Yardımcıları Fırat 
Karalı ve İsmail Yağmur, 
Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Erdoğan Şire, 
Sayman Üye İmam Gazali 

Hıradağı, Yönetim Kurulu 
Üyeleri Abdullah Özdiler, 
İsa Tuzcu, Rafet Milli, 
Remzi Kar, Orhan Murat 
Avcı, Hulusi Akkoç, Genel 
Sekreter Bora Kocaman 
katıldı. Görüşmeden dolayı 
karşılıklı memnuniyetin 
belirtilmesi ve iyi dileklerin 
sunulmasıyla ziyaret 
sonlandırıldı.










